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PLE DE L’AJUNTAMENT 

 
 
Sessió Ordinària                                                               Dijous, 24 de novembre de  2016 
Acta núm. 12                                                                                                       1a. convocatòria 
 
Senyors/Senyores assistents: 
  
Alcaldessa-Presidenta: SRA. RAQUEL SÁNCHEZ JIMÉNEZ. 
 
Regidors/Regidores: SR. MIQUEL-ÀNGEL DÍAZ NARANJO, SRA. ROSA-MARÍA 
FERNÁNDEZ LABELLA, SR. JORDI TORT I REINA, SR. JORDI JIMÉNEZ 
HORCAJADAS, SR. GERMÁN BARRENA CASERO, SR. ÈRIC PLAZA LÓPEZ, SRA. 
GEMMA BADIA CEQUIER, SR. MIGUEL-ÁNGEL IBÁÑEZ GINER, SR. CARLOS 
GARCÍA AJENJO, SR. FRANCISCO GAVILÁN PEÑA, SRA. GUADALUPE DEL RÍO 
REYES, SR. ANDREU PÉREZ I LORITE, SR. ALBERT MASSANA I GRÀCIA, SRA. 
MARTA JIMÉNEZ I IBORRA, SR. MIGUEL HERRERA DÍAZ, SR. JUAN-CARLOS 
BONDÍA GARCÍA, SRA. MÓNICA PARÉS CENTENO, SR. JOSEP LLOBET NAVARRO, 
SR. RAMON CASTELLANO ESPINOSA I SR. ANTONI RAFANELL AMAT. 
 
Funcionaris: 
Secretari: sr. Roger Cots Valverde. 
Cap del servei de secretaria: sr. Jaume Tutusaus Torrents. 
Interventor : sr. José Mª Garcia Pascual. 
Administratiu de secretaria: sr. Gregori Puchol Sanfeliu. 
 
En el Saló de Plens de l'Ajuntament de Gavà, situat a la Plaça de Jaume Balmes, s/n, es va 
reunir el Ple de l'Ajuntament el dia 24 de novembre de dos mil setze, en sessió ordinària, 
primera convocatòria, amb la presidència de la sra. Raquel Sánchez Jiménez, alcaldessa-
presidenta, concorrent els senyors/les senyores que s'esmenten més amunt, assistits pel secretari, 
sr. Roger Cots Valverde. 
 
Tant al començament com durant tota la sessió es va donar el quòrum d’assistència (1/3 del 
nombre legal) exigit per a la constitució vàlida del Ple, per l’art. 46.2.c) de la Ley 7/1985, de 2 
de abril, Reguladora de las Bases de Régimen Local. 
 
I essent les divuit hores, tres minuts, la sra. alcaldessa-presidenta, va declarar oberta la sessió. 
 
Seguidament,  la sra. alcaldessa va dir que amb motiu del Dia Internacional per a l’Eliminació 
de la Violència envers les Dones, els diferents portaveus municipals llegirien un manifest, 
procedint-se a la seva lectura. 
 

Tot seguit, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora del PP per dir, de 
manera textual el següent:  “Lamentem haver arribat fins aquí. A un manifest sobre 
violència masclista que no acaba amb aplaudiments sinó amb matisacions dels 
grups municipals com si de Vots Particulars es tractes. 
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Estem davant d'una xacra mundial que alguns pensen que només amb les normes 
del seu país imaginari es resoldran. A més, aprofiten la violència masclista per 
atacar decisions legítimes del Govern d'Espanya com és la de interposar recursos 
quan es creu que altres administracions vulneren les seves competències i que sigui 
un tribunal qui dicti sentència. 
 
No els podem permetre que facin aquest símil en aquest tipus de declaracions. 
Perquè és tasca de totes els administracions dins de les seves competències crear 
les eines i el context adient perquè les dones puguin treballar amb igualtat de 
condicions i salarials per tal de ser menys dependents dels homes i poder denunciar 
possibles casos de maltractament. A que era fàcil entendre? Doncs no han volgut 
acceptar esmenes del meu grup. 
 
I no em val que a altres estaments tots els partits hagin recolzat aquest text, hem de 
ser crítics també amb aquestes qüestions. Estem a Gavà i volíem el millor text 
conta la violència masclista com manifest de la nostra ciutat. 
 
Finalment, lamento que el text llegit hagi obviat la importància de l'educació, els 
centres d'atenció sanitària, la justícia i els mitjans de comunicació, entre d'altres en 
l'eradicació d'aquesta xacra. 
 
Creuen que el text és impactant? Que aporti el nostre punt de vista? O proposi 
accions? Es solidaritza amb les víctimes? En això també deixa vol a dir. 
 
I parlant de les agressions sexuals, els interessa la trata o la prostitució forçada?  
 
Aquest text no és ni declaració política, ni declaració d'intencions i demostra que 
els seus redactors i els que han donat el seu vist-i-plau sabien poc i no es volien 
complicar la vida. 
 
Doncs jo, en defensa de les dones, me la complico! I en defensa del seus drets, 
també. I a la nostra ciutat hi ha gent que també ho fa cada dia: des de l'anominat o 
des de les seves entitats.  
 
És per això que demano i ho farem també de manera formal, que els propers 
Manifestos que es presentin en aquest Plenari siguin redactats per entitats i/o 
tècnics de la nostra ciutat, enviats amb temps al grups per poder fer aportacions i 
tractats com un text propi. 
 
Crec que tots nosaltres si treballem plegats som capaços d'arribar a acords més 
fructuosos. 
 
Acabem com vàrem començar la intervenció, lamentant 'ús polític de la violència 
de gènere, lamentant l'escenari creat avui al Ple i esperant que tots, regidors i 
regidores, però especialment les companyes del plenari que ens podem sentir 
privilegiades davant la manca de drets i llibertats d'altres dones, treballem contra la 
violència de gènere des del sentiment i no des del políticament correcte.” 
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A continuació, el sr. Miguel Herrera, regidor de la formació política de GSSP, va 
expressar que estava en contra de qualsevol tipus de violència i, per tant, de la 
violència masclista. Dit això, va dir que es suposava que el text llegit havia estat 
consensuat entre les diferents forces polítiques i, pel que acabava de dir la regidora 
del PP, no era així. Per aquest motiu entenia que el text s’havia imposat enlloc de 
consensuat i a més, s’havia obviat la veu de la única dona que hi havia en la Junta 
de Portaveus, qüestió que van considerar com a acte masclista de menyspreu i 
d’imposició sobre una dona. 
 
 
L’alcaldessa, sra. Raquel Sánchez, va manifestar que pensava que s’havia procedit 
a la lectura del text que havia estat consensuat, tal i com venien fent en anys 
anteriors. El text --afegí-- era el mateix que havien subscrit les diferents 
Diputacions del país, així com entitats i associacions municipalistes i creia que 
ningú havia estat forçat a llegir el manifest. Va adreçar-se a la sra. Parés per tal que 
aquesta digués si tenia res a dir al respecte per les al· lusions del sr. Herrera.  
 
Va lamentar que el debat que s’estava fent no s’hagués resolt abans de procedir a la 
lectura del manifest fent responsables a tots els Portaveus de les forces polítiques 
d’aquest fet. 
 
 
El sr. Ramon Castellano, tinent d’alcalde de CiU, va intervenir per dir que ell 
també pensava que el Manifest s’havia llegit perquè era recolzat per tots els grups 
municipals. Pensava que si els portaveus el llegien era perquè estaven d’acord 
sense cap tipus d’imposicions ni obligacions. Va pregar que en una qüestió tan 
important com aquesta no es fes política. 
 
 
La sra. Marta Jiménez, regidora d’ERC va prendre la paraula per dir que, malgrat 
no haver fet la lectura del Manifest ella en cap moment no s’havia sentit 
menystinguda, menyspreada ni ignorada per part del  seu company portaveu a 
l’hora de donar el vist-i-plaui del text amb el que es sentia totalment identificada. 
 
 
El sr. Miguel-Àngel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va dir que tots els 
Portaveus havien estat parlant sobre si es faria o no la lectura del Manifest i si 
s’introduiria o no alguna modificació en el mateix. Al final s’havia quedat el 
mateix text però per això hi havien hagut grups, com el que ell representava i algun 
altre més, que havien tingut que cedir amb el que volien que es modifiqués perquè 
havien posat per sobre la violència de gènere front a altres expressions posades 
conscienciosament per qui governava a la Generalitat i a la Diputació de Barcelona. 
Per aquest motiu va demanar que tractant-se de drets tant rellevants com els que 
afectaven a persones quan es redactés un text sobre un manifest amb altres 
institucions no s’inclogués contingut partidista o qüestions que no responguessin a 
totes les aspiracions gels grup representats en el Ple. 
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La sra. Raquel Sánchez va respondre al sr. Ibáñez que ni l’alcaldia ni l’equip de 
govern havia participat en la redacció del manifest. 
 
 
El sr. Ibáñez va dir que estaven totalment d’acord en això però va matisar que el 
grup del PSC sí havia participat en la seva redacció en seu Parlamentària i s’havia 
mantingut en la seva posició de no modificar-ho adduint que venia d’altres 
administracions. 
 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d’alcalde de l’equip de govern, va dir que li 
semblava lamentable que per part d’algun grup polític es fes demagògia partidista i 
no tinguessin la prioritat d’arribar a un acord sobre aquesta qüestió. Va recordar 
que el text que avui s’havia llegit havia estat proposat per la Generalitat, la 
Federació de Municipis, l’Associació de Municipis i les Diputacions.   
 
 
El sr. Ibáñez va recordar que a la Diputació de Barcelona no hi havia hagut la 
possibilitat de fer cap comentari al manifest. Per altra banda, aquest matí havien 
enviat tres modificacions a realitzar sobre qüestions polítiques i finalment havien 
desistit d’incloure-les però, per contra, un altre grup havia deixat palès que el text 
no es modificaria. 
 
 
El sr. Herrera va admetre que ningú els havia obligat a llegir el text però això no 
significava que no hi haguessin grups que no estiguessin a favor de tot el que 
posava en el Manifest. En la seva opinió,  les formacions polítiques que havien 
demanat esmenes ho havien fet, precisament, per despolititzar el text i fer-lo el més 
neutre possible. En aquest sentit, digué que la sra. Parés portava més de dos dies 
intentant fer esmenes al text i no se li havia dit res al respecte. 
 
 
Intervingué la sra. Parés per dir que des de que va rebre el text havia fet una sèrie 
d’esmenes per tal que el text fos millor a Gavà que en altres institucions 
supramunicipals però, malauradament, no se l’havia escoltat i, fins i toto, havia 
tingut que canviar l’ordre del text a llegir per tal de donar lectura a uns fragments 
que creia que estaven fora de lloc. Esperava que aquest fet servís per a que un altra 
vegada es fes el text com havia demanat que no era altra cosa que des de 
l’ajuntament, els tècnics, des del grup i des del consens.  
 
 
L’alcaldessa, sra. Sánchez, va dir que li semblava molt bé però es tractava d’una 
declaració institucional i entenia que la iniciativa per a plantejar un text alternatiu 
la tenia qualsevol grup molts abans del dia 25 de novembre. Va lamentar que el 
debat --estèril-- hagués desvirtuat el contingut i la importància del que s’havia llegit 
i va apel·lar al consens en el rebuig a la violència masclista convidant a sumar-se 
als actes que es farien el dia següent. 
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Es van prendre per unanimitat, llevat d'aquells casos on expressament s'indica altra cosa, els 
acords següents: 
 
1 - ACTA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Aprovar l’acta núm. 10 de data 27 d’octubre de 2016. L’acta de la sessió anterior, núm. 11, 
corresponent a la sessió extraordinària celebrada el dia 7 de novembre de 2016, es va acordar 
que s’aprovaria a la propera sessió ordinària que se celebri, atès que el poc temps transcorregut 
entre ambdues sessions ha impedit la seva confecció. 
 
 

 
PART RESOLUTIVA DEL PLE  

 
 
 
2 - APROVACIÓ INICIAL EXPEDIENT DE MODIFICACIÓ DE C RÈDITS NÚM. 
18/2016 DEL PRESSUPOST GENERAL 2016 DE L'AJUNTAMENT DE GAVÀ  
 
Antecedents: 
 
1-Havent estat aprovat amb caràcter definitiu el Pressupost General de l'Ajuntament de Gavà 
per a l'exercici 2016, en sessió celebrada el dia 17 de desembre de 2015. 
 
2-Atès la necessitat de modificació del pressupost de despeses sense alterar la quantia total del 
mateix, mitjançant transferència de crèdit entre aplicacions amb àrees de despesa diferents. 
 
3- Atès la necessitat d'atendre despeses que són necessàries i urgents i no poden ésser ajornades 
fins el proper exercici sense produir un greu afebliment dels interessos de l'Ajuntament i tenint 
present que aquestes despeses no disposen de consignació pressupostària, sent necessària la 
tramitació d'un expedient de modificació de pressupost mitjançant crèdit extraordinari, finançat 
per Baixes d'altres aplicacions de despesa . 
 
4-Vist l'informe de fiscalització amb la conformitat de la intervenció i la Memòria d'Alcaldia. 
 
Fonaments de Dret:  
 
1.-Articles 177 a 182 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
2.-Transferències de crèdit article 41 del Reial Decret 500/1990 
 
3.-Crèdits extraordinaris i Suplements de crèdit articles 35 a 37 Reial Decret 500/1990 
 
Per tot això, el tinent d'alcalde i president de l'Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a 
l'aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l'Àmbit de Nova Governança 
i Economia i Promoció de la Ciutat, l'adopció del següent 
 
ACORD:  
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Primer .- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per transferència de crèdit del 
Pressupost de l’Ajuntament 2016, amb el detall per aplicacions que figura a continuació i per un 
import total de 62.270,00 €, d’acord amb l’estructura següent: 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Segon.- Aprovar inicialment la modificació de crèdits per crèdit extraordinari del Pressupost de 
l’Ajuntament 2016, finançat per Baixes d'altres aplicacions de despesa amb el detall per 
aplicacions que figura a continuació i per un import total de 46.199,05 € d’acord amb 
l’estructura següent: 
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Tercer.- Que un cop transcorregut el termini d'exposició al públic a l'efecte de reclamacions i 
al·legacions, previst als article 169 i 177 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes 
Locals, sense que s'hi hagi interposat cap reclamació o al· legació, s'entengui definitivament 
aprovat l'expedient de modificacions de crèdit núm. 18/2016 del pressupost de l'Ajuntament 
corresponent a l'exercici 2016. 
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 PP i 2 CiU), cap en contra i nou (9) 
abstencions (4 C’s, 3 ERC i 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, va prendre la paraula el sr. Miguel Herrera, regidor de la 
formació política de GSPP per dir que es va cometre un error en autoritzar la 
construcció del pàrquing de Gavà Mar ja que no solucionaria el problema del tràfic 
sinó que ho empitjoraria, i a més, considerava que era innecessari realitzar una tala 
d'arbres tal com ja havien comentat en plens anteriors. Doncs bé, aquest error va 
derivar en un altre que va ser una tala abusiva i indiscriminada d'arbres. Els 4.000 
euros que observava sota el nom “Altres inversions de noves estructures i béns d'ús 
general” era la forma discreta d’anomenar a la replantació dels arbres que van ser 
eliminats pel Párking de Gavà Mar. Una replantació obligatòria ara, a causa d'un 
error del govern municipal que es convertia, una vegada més, en un sobrecost per a 
la butxaca del ciutadà. Així les coses, va avançar que no votarien a favor. 
 
 
Per la seva banda, el sr. Albert Massana, regidor de la formació política d’Esquerra 
Republicana de Catalunya, va dir que al grup municipal que representava tampoc li 
agradava gaire que es fessin sovint modificacions de crèdit. No obstant l’anterior, 
entenia que algunes eren necessàries com la de la creació de l’oficina d’atenció a 
l’aturat demanant però que aquestes es situessin pròximes al ciutadà i no en el 
Centre de Suport a l’Empresa que estava ubicat en la zona industrial. Va avançar 
que el seu vot seria d’abstenció. 
 
 
Tot seguit, el sr. Miguel-Àngel Ibáñez, regidor de la formació política de 
Ciutadans, va dir que havien trobat punts de la modificació de crèdits prou 
justificats però n’hi havia d’altres que no compartien com per exemple els 6.200 € 
de despeses jurídiques atès que la divisió de la defensa jurídica de la guàrdia urbana 
i la defensa penal en dues partides independents feia que el seu cost fos més alt, 
qüestió que no entenien.     
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3 - COMPLIMENT DELS TERMINIS PREVISTOS A LA LEY 15/2010, DE 5 DE JULIO, 
DE MODIFICACIÓN DE LA LEY 3/2004, DE 29 DE DICIEMBRE, POR LA QUE SE 
ESTABLECEN MEDIDAS DE LUCHA CONTRA LA MOROSIDAD EN LAS OPERACIONES 
COMERCIALES PER AL PAGAMENT DE LES OBLIGACIONS DE L’AJUNTAMENT , 
CORRESPONENT AL TERCER TRIMESTRE 2016 
 
Antecedents: 
 
1.-Informe trimestral emès pel Tresorer Municipal sobre el compliment dels terminis previstos 
per al pagament de les obligacions de cada entitat local; l’informe inclou el nombre i quantia 
global de les obligacions pendents en les quals s’està incomplint el termini. 
 
2.- Informe emès per l’Interventor Municipal en el qual incorpora la relació de les factures o 
documents justificatius en relació als quals han transcorregut més de tres mesos des de la seva 
anotació en el registre de factures i no s’hagin tramitat els corresponents expedients de 
reconeixement de l’obligació o s’hagi justificat per part de l’òrgan gestor l’absència de 
tramitació dels mateixos. 
 
Fonaments de Dret: 
 
1.- Arts 4 i 5; 4.3 ; 5.4; 5 i 4.4 de la Ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la Ley 
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad en 
las operaciones comerciales. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia , dona 
compte al Ple del següent 
 
Compliment dels terminis previstos a la ley 15/2010, de 5 de julio, de modificación de la ley 
3/2004, de 29 de diciembre, por la que se establecen medidas de lucha contra la morosidad 
en las operaciones comerciales per al pagament de les obligacions de l’ajuntament, 
corresponent al TERCER TRIMESTRE 2016 
 
 
4 - ACTUALITZACIÓ DE L’INVENTARI COMPTABLE A 31 DE DESEMBRE DE 
2015 
 
Atès el que determina l’article 32 de la Llei 33/2003, de 3 de novembre, del Patrimoni de les 
Administracions Publiques, respecte dels béns mínims que han d’integrar l’inventari patrimonial 
de les entitats locals, que haurà de fer-se fent constar amb suficient detall les mencions 
necessàries per a la seva identificació. 
 
Atès la redacció de l’article 222 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel que s’aprova el 
Text Refós de la Llei Municipal i de Règim Local de Catalunya, pel que fa a la necessitat de dur 
un inventari del béns municipals i la seva actualització. 
 
Atès allò que regula el capítol segon del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el 
Reglament del Patrimoni dels Ens Locals, respecte la informació que s’ha de fer constar segons 
la naturalesa del bé registrat i la agrupació per epígrafs que s’ha d’utilitzar per classificar-los.  
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Atès que la norma d’aplicació per a la comptabilització dels fets econòmics i patrimonials fins 
al 31 de desembre de 2015, data en que es realitza l’actualització de l’Inventari, és de l’Ordre 
HAP/1781/2013, de 20 de setembre, per la que s’aprova la Instrucció del model normal de 
comptabilitat local. 
 
Atesa la redacció de l’article 21 de les Bases d’Execució del Pressupost General de 
l’Ajuntament de Gavà per l’exercici 2015, respecte dels criteris per a determinar l’amortització 
dels elements d’immobilitzat, i l’article 35, que regula les altes i baixes així com la translació a 
la comptabilitat municipal de la informació patrimonial resultant. 
 
Atès que, per tal de obtenir el valor l’inventari a data de 31 de desembre de 2015, cal incorporar 
en el registre d’Inventari els fets amb transcendència patrimonial ocorreguts durant l’exercici de 
2015. 
 
Vistos els registres d’inventari a 31 de desembre de 2015, una vegada incorporats tots els fets 
amb transcendència econòmica i patrimonial ocorreguts en l’exercici de 2015. 
 
Vista la liquidació del pressupost de despeses de 2015 de l’Ajuntament, respecte als valors 
corresponents a les inversions efectuades, de la que es desprèn la classificació per comptes 
comptables que, atesa la parametrització del sistema d’informació comptable no es correspon en 
alguns aspectes, als que correspondria segons la classificació que es dur a terme per a l’inventari 
comptable, i per tant correspon fer les oportunes reclassificacions. 
 
Vist l’informe de l’Interventor al respecte emès el 9 de novembre. 
 
En base a tot això i en virtut a les atribucions que tinc conferides en virtut del Decret de 
l'Alcaldessa DE1641/2015, de 16 de juny, es proposa al Ple l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
Primer,- Incorporar els moviments que consten en l’annex D1 a l’Inventari comptable de 
l’Ajuntament a data de 31 de desembre de 2015, quedant el seu valors com es detalla a 
continuació per epígrafs, segons la classificació del l’article 106 del Decret 336/1988, de 17 
d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del Patrimoni dels Ens Locals. Tot plegat amb un 
valor net comptable de dos-cents cinquanta quatre milions tres-cents noranta mil cinquanta un 
euros i vint-i-sis cèntims (254.390.051,26 €). 
 
Epígr
af Denominació epígraf Valor 

Adquisició 
Amortització 
Acumulada Import  Net  

11a Parcs i Jardins 46.626.973,99 673.102,57 45.953.871,42 
11b Places i vials urbans 74.776.406,92 15.222.213,82 59.554.193,10 
11c Vials no urbans 2.668,00 363,58 2.304,42 
11e Béns revertibles 32.020,34 9.163,20 22.857,14 
12a Immobles domini públic 115.610.644,41 19.696.541,69 95.914.102,72 
12b Drets Reals domini públic 91.314,00 800,56 90.513,44 
12c1 Mobles domini públic 3.281.603,98 2.929.035,01 352.568,97 
12c2 Equips informàtics 2.069.343,24 1.924.158,54 145.184,70 
12c3 Vehicles 633.220,59 587.636,59 45.584,00 
12c4 Maquinària, instal·lacions i utillatge 617.503,14 487.460,99 130.042,15 
12d3 Propietat comercial 18.920,40 5.068,86 13.851,54 
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12d4 Aplicacions informàtiques 1.227.811,33 1.168.936,34 58.874,99 
12f Béns revertibles 6.828.517,80 19.529,26 6.808.988,54 
31 Immobles patrimonials 7.935.801,15 18.819,98 7.916.981,17 
35 Quot., parts aliq.títols capital emp. 17.753.386,27 0,00 17.753.386,27 
 TOTAL AJUNTAMENT DE GAVÀ 277.506.135,56 42.742.830,99 234.763.304,57 

 
31 Immobles patrimonials 19.626.746,69 0,00 19.626.746,69 
 TOTAL PATRIMONI MUNICIPAL DEL SÒL I HABITATGE

DEL SÒL I HABITATGE 
 
19.626.746,69 

 
0,00 

 
19.626.746,69 

 
 TOTALS AJUNTAMENT DE 

GAVÀ MÉS PATRIMONI 
MUNICIPAL DEL SÒL I 
HABITATGE 

 
 
297.132.882,25 

 
 
42.742.830,99 

 
 
254.390.051,26 

 
Segon.- Registrar els imports dels annexos,  per tal d’adequar els registres incorporats en el 
sistema d’informació comptable amb els que correspondrien amb els criteris de l'Inventari 
Comptable. 
  
Tercer.- Comunicar als serveis de comptabilitat els imports descrits en els annexos per a la seva 
inclusió en el sistema d’informació comptable de l’Ajuntament, per tal que en sigui coherent 
amb els registres que consten en l’Inventari Comptable.  
 
L’acord va ser adoptat per dotze (12) vots a favor (8 PSC, 2 PP i 2 CiU), cap en contra i nou (9) 
abstencions (4 C’s, 3 ERC i 2 GSSP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 
---------- 

 
Un cop feta l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, va prendre la paraula el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de la 
formació política de C’s. per dir que degut a les discrepàncies que tenia el grup 
municipal que representava mantenia amb el Patrimoni Municipal del Sòl i 
Habitatge no podien votar a favor i el seu posicionament seria el de l’abstenció. 

 
 
 
5 - APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LA RELACIÓ DE LL OCS DE TREBALL 
DE L’AJUNTAMENT DE GAVÀ CORRESPONENT A L’ANY 2016  
 
Part expositiva 
 
L’article 74 de la Llei 7/2007, de 12 d’abril, de l’Estatut Bàsic de l’Empleat Públic preveu que 
les administracions públiques estructuraran la seva organització a través de relacions de llocs de 
treball o altres instruments organitzatius similars. 
 
Els articles 29 i següents del Decret Legislatiu 1/1997, de 31 d’octubre, pel qual s’aprova la 
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refosa en un text únic dels preceptes de determinats textos legals vigents a Catalunya en matèria 
de funció pública, estableixen el contingut de les relacions de llocs de treball. 
 
L'article 31 del Decret 214/1990, de 30 de juliol, pel qual s’aprova el reglament de personal al 
servei de les entitats locals de Catalunya, determina els documents que s’han d’incorporar en la 
relació de llocs de treball. 
 
L’article 22.2.i de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, de bases de règim local i 52.2.j del Decret 
Legislatiu 2/2003, pel qual s’aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local de 
Catalunya, estableix que correspon al Ple l’aprovació de la relació de llocs de treball. 
 
De conformitat amb el que disposa l'art. 32 de la Llei 9/1987, de 12 de juny, d'òrgans de 
representació, determinació de les condicions de treball i participació del personal al servei de 
les administracions públiques i l'art. 37 de la Llei 7/2007, de 12 d'abril, de l'Estatut Bàsic de 
l'Empleat Públic, la Relació de Llocs de Treball haurà de ser objecte de negociació atès que 
conté, entre d'altres, matèries com la determinació i aplicació de les retribucions del personal, la 
classificació dels llocs de treball, els sistemes de provisió i promoció professional, així com 
d'altres aspectes relacionats amb les condicions laborals del personal. En aquest sentit, la 
negociació del contingut de la modificació de la Relació de Llocs de Treball ha estat realitzat a 
la comissió paritària de seguiment de l'acord de condicions laborals del personal de 
l'Ajuntament de Gavà. 
 
El contingut de les modificacions són les següents: 
 

• L’Ajuntament de Gavà, a arrel de les recents vacants que s’han produït, ha cregut oportú 
realitzar un estudi i una reorganització de diferents unitats administratives adscrites a 
l’Àmbit de Nova Governança i Economia amb la finalitat de garantir en tot moment el 
correcte funcionament i les competències que té assignades. En aquest sentit, ha 
considerat necessari, per una banda, reforçar la direcció de les actuals estructures 
organitzatives del pressupost, del control intern i de la comptabilitat adscrites als serveis 
econòmics municipals i, per l’altra, incorporar un tècnic de recursos humans per a fer 
front a l’important volum d’aquest departament. 

 
• Recentment un lloc de treball de conserge ha quedat vacant per la jubilació del 

funcionari que l'ocupava i com conseqüència de la reestructuració realitzada s’ha cregut 
oportú reclassificar aquest lloc de treball com auxiliar administratiu/va adscrita al 
Centre de Suport a l’Empresa on s’havia detectat una mancança d’efectius per a cobrir 
en la totalitat l’horari d’atenció al públic d’aquest equipament municipal. 

 
Vist l'informe del Cap de Recursos Humans. 
Vist l'informe del Secretari de la corporació i de l'Interventor municipal. 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia sotmet a 
l'aprovació del Ple de l’Ajuntament previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent la 
proposta d'acord que més endavant es transcriu: 
 
Part dispositiva 
 
Primer.- Creació dels següents llocs de treball: 
 

• 1 lloc d’auxiliar administratiu: PEUMAPE/CASP – 24 
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• 1 lloc de tècnic de recursos humans: PRE/CM - 25 
 
Segon.- Amortització dels següents llocs de treball: 
 

• 1 lloc de conserge: PRE/CM – 11Fa 
• 1 lloc de cap del departament de gestió tributària: PRE/HP – 06bis 

 
Tercer.- Modificació de les funcions i característiques dels següents llocs de treball: 
 

• 1 lloc de cap de la unitat de pressupost i control intern: PRE/HP – 15 
• 1 lloc de cap del departament de comptabilitat: PRE/HP – 10a 

 
Quart.-  Pel que fa a la plantilla del personal es realitzen les següents modificacions: 

• Creació d'una plaça de personal funcionari d’auxiliar d’administració general. 
• Amortització de la plaça vacant de subaltern de l'escala d'administració general. 

 
Cinquè.- El conjunt d'aquestes modificacions no suposen un increment substancial de la 
despesa corresponent al capítol I del pressupost municipal de l'exercici 2016 i que, en tot cas, 
pot  quedar compensat amb la disminució d'altres despeses previstes, per la qual cosa el resultat 
global de la massa salarial resta invariable. 
 
Sisè.- La creació dels llocs de treball objecte d'aquesta modificació de la Relació de Llocs de 
Treball en cap cas suposa un increment absolut del nombre de places de la Plantilla del Personal 
de l'Ajuntament de Gavà. 
 
Setè.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, al portal de transparència i al 
tauler d'anuncis de la corporació i notificar-lo al departament de Recursos Humans, a les 
seccions sindicals, Junta de Personal i Comitè d'empresa de l'Ajuntament de Gavà. 
 
L’acord va ser adoptat per deu (10) vots a favor (8 PSC i 2 CiU), dos (2) en contra (GSSP) i nou 
(9) abstencions (4 C’s, 3 ERC i 2 PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora de la 
formació política del PP, per dir que estaven davant d’una modificació de RLT de 
2016 que comportava creacions, amortitzacions i modificacions però com que la 
presentació de la RLT 2017 era imminent no entenien aquesta celeritat del govern 
municipal.  
 
Malgrat que la modificació semblava que no suposava un increment de la plantilla 
segons l’expedient però atesa la diversitat de llocs, tant en funcions com en 
categories, va dir que s’abstindrien desitjant que aquestes modificacions haguessin 
estat negociades i pactades amb els representants dels treballadors.  



 13 de 59

 
 
A continuació, el sr. Miguel Herrera, regidor de la formació política de GSSP, va 
expressar que reiteraria el dit en la Junta de Portaveus. En primer lloc, havien 
revisat l'informe realitzat pel Cap de Recursos Humans i segons el seu punt de vista 
no havia  quedat demostrat ni el caràcter singular, ni l'excepcionalitat, ni la 
urgència tant dels nous llocs com de les adequacions salarials, tot això basant-se en 
l'art. 20. Dos de la Llei 48/2015.  
 
A més, considerava que tècnicament, tampoc quedava acreditat, al seu entendre, 
que les amortitzacions i creacions de llocs de treball obeïssin a una reposició atès 
que les reposicions es realitzen sobre la base d'una mateixa categoria professional. 
En aquest sentit, la reposició és feia per reposar a un treballador per un altre que 
realitzés la mateixa tasca; per tant no podia ser utilitzada la reposició per donar de 
baixa un lloc amb la finalitat de crear un altre diferent on un nou treballador no 
estaria substituint a l'anterior. 
 
Al seu parer, la RLT de l’Ajuntament no s'ajustava a legalitat si s’atenia als 
requisits previs que demandava la Llei segons l'art. 33 del Decret Legislatiu 1/1997 
de 31 d'octubre, on s'exposa la necessitat de comptar amb una Valoració dels Llocs 
de treball, així com amb un Organigrama dels mateixos. La RLT que es tenia no 
comptava amb aquests elements obligatoris. la importància dels quals explicaria en 
el torn de Precs i Preguntes. 
 
Per acabar digué que atenent a aquesta exposició tècnica dels fets, i fins que els 
errors respecte als mateixos no haguessin estat esmenats, el seu vot seria en contra. 
 
 
Arribat el torn del grup municipal d’ERC, el portaveu Albert Massana digué que 
entenia que es tractava d’una reorganització interna que feia l’equip de govern i en 
la qual no hi entrarien sempre i quan aquesta modificació hagués estat negociada 
amb els representants dels treballadors i sigui la manera més eficient. En qualsevol 
cas, --digué-- el seu posicionament sobre aquesta qüestió el farien en el proper Ple 
de desembre on s’havia de portar a aprovació la RLT per a l’any 2017 i en la que 
podrien conèixer el parer del secretari municipal al respecte. 
 
 
La intervenció del grup municipal de C’s va anar a càrrec del sr. Miguel-Ángel 
Ibáñez qui considerava que, llevat d’una plaça vacant que consideraven que sí es 
tenia que cobrir el més aviat possible, no tocava l’aprovació d’aquest punt de 
l’ordre del dia amb tanta urgència atenent a que se’ls hi havia informat que el 
proper mes de desembre es presentaria la RLT del 2017. Per aquest motiu va dir 
que farien un vot d’abstenció i també perquè els hi sabia greu que en una reunió de 
Junta de Portaveus diguessin que havien demanat un informe a Secretaria i 
esperarien a tenir-lo per parlar de la RLT 2017 però després es presentés aquest 
acord adduint que es tractava d’una modificació de la RLT del 2016, considerant 
que hi havia una manca de coherència i de seny per part de l’equip de govern.   
 
 
Va tornar a prendre la paraula el sr. Jordi Tort per dir que la urgència era evident 
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perquè per  exemple s’havia de cobrir la plaça del Cap de pressupostos de 
l’ajuntament. A més, com també venien les vacances de Nadal i no hi hauria cap 
conserge a les festes de Nadal també s’havia de cobrir aquesta plaça. 
 
El sorprenia que es posés en dubte els informes del cap de Recursos Humans i que, al 
seu parer, el es posés en dubte criteri jurídic del secretari i de l’interventor municipal 
que no posaven en dubte la viabilitat jurídica de la modificació de la RLT. 
 
Va recordar que el grup de GSSP no va votar a favor d’un acord de la millora del 
complement de destí dels policies municipals justificant-ho en que la forma de fer-ho 
no era la correcta. 
 
 
El sr. Herrera va dir que l’informe IS-106/2016 que estava signat pel secretari i 
l’interventor deia un altra cosa diferent a la que havia explicat el sr. Tort, demanant a 
la sra. alcaldessa que donés la paraula a l’interventor municipal per tal de corroborar 
aquest fet i, sinó ho feia, quedaria clar que el sr. Herrera tenia raó. 

 
 
6 - APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’ ÀREA 
METROPOLITANA DE BARCELONA I L’AJUNTAMENT DE GAVÀ P ER 
L’ENCÀRREC DE GESTIÓ DEL PROJECTE EXECUTIU DE COBER TA DE PISTA 
POLIESPORTIVA I VESTIDORS DEL CEIP MARCEL·LI MORAGU ES  
 
Antecedents: 
 
1.- L’Ajuntament de Gavà té previst executar el Projecte executiu de coberta de pista 
poliesportiva i vestidors al CEIP Marcel·lí Moragues. 
  
2.- En data 8 de maig de 2012 el Consell metropolità de l'Àrea Metropolitana de Barcelona va  
aprovar el pla d'inversions Metropolità 2012-2015 on inclou el Programa d'Actuacions de 
Cohesió Territorial, del qual part de l’assignació que es va atorgar a l’Ajuntament de Gavà  
resta   disponible. 
  
3.- En data 26 de gener de 2016, el Consell de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, ha aprovat el 
Pla d’Inversions Metropolità de l’AMB per al període 2016-2019 que integra el Programa de 
projectes i assistència tècnica i el programa d’actuacions de cohesió territorial (PACTE). 
  
4.- La Cap d’Obres i Manteniment i el Cap del departament de Medi ambient, Obres i 
Manteniment de la Ciutat,  han emès informe favorable de data 9 de novembre de 2016, quant a 
l’encàrrec de gestió a l’Àrea Metropolitana de Barcelona per a la redacció i l’execució del 
Projecte executiu de coberta de pista poliesportiva i vestidors al CEIP Marcel· lí Moragues. 
  
5.- D'acord a les pautes per a la gestió del programa de projectes i assistència tècnica de l’AMB, 
en cas que l’AMB accepti l’encàrrec de gestió de la redacció del  projecte,  si per atendre’l ho ha 
de fer mitjançant contractació externa i si el cost és superior a 120.000 €, aquest serà assumit en 
un 50%  a càrrec del pressupost de l’Àrea Metropolitana de Barcelona i l’altra 50 % a càrrec del 
PACTE 2016-2019 del Pla d’inversions Municipals assignat a l’Ajuntament de Gavà.    
 
En cas que el cost sigui  inferior a 120.000 €, o serà assumit en la seva totalitat per l’AMB. 
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6.- L’execució de les obres aniran íntegrament a càrrec de l’assignació que resta disponible  per 
a l’Ajuntament de Gavà del PACT 2012-2015 i fins al total del cost, per l’assignació prevista 
del  PACTE 2016-2019 i serà l’Àrea Metropolitana de Barcelona, qui realitzi totes les 
actuacions administratives necessàries per a la redacció i  l’execució de les obres a través d’una 
delegació puntual i no general ni permanent.  
 
Fonaments de Dret: 
 
Primer.- - L’AMB, d’acord amb l’article 1.2 de la Llei 31/2010, de 3 d’agost, de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, és un ens local supramunicipal de caràcter territorial integrat pel 
municipis de la conurbació de Barcelona a que fa referència l'article 2 ( entre altres el de Gavà). 
I l'article 13.5 del mateix text legal estableix que l'AMB pot col·laborar en l'exercici d'activitats 
pròpies dels municipis, per mitjà d'informació, convenis, encàrrecs de gestió, delegació de 
competències i qualsevol altre instrument adequat. 
 
Segon.- L'article 25 l de la llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, 
estableix les competències pròpies dels ajuntaments i, entre aquestes, les derivades de la 
promoció de l'esport i instal· lacions esportives i d'ocupació dels temps lliure. 
 
Tercer.- Els articles 10 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de regim jurídic i de procediment de 
les administracions públiques de Catalunya i l'article 11 de la Llei 40 /2015, d'1 octubre, de 
Régimen jurídico del sector público regulen l’encàrrec de gestió de activitats de caràcter 
material o tècnic a altres Administracions. 
 
Aquests encàrrecs de gestió no pot tenir per objecte prestacions pròpies d'un contracte inclòs en 
l'àmbit d'aplicació de la legislació de contractes del sector públic, i, quant es realitzi entre 
òrgans i  
 
Entitats de Dret Públics de diferents administracions, es formalitzarà mitjançant la signatura del 
corresponents conveni, que s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província 
 
Quart- Els articles 303 i següents del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, 
aprovat per Decret 179/1985 de 13 de juny regulen els convenis de cooperació que celebrin les 
administracions públiques entre si.  
 
Cinquè- L'article 4.1.c) del Real Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova 
el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, pel qual queden fora de l'àmbit de la 
present llei els convenis de col·laboració que celebrin les administracions públiques, organismes 
i entitats entre si, llevat que, per la seva naturalesa, tinguin la consideració de contractes 
subjectes a aquesta Llei. 
 
Sisè- La competència per adoptar els acords de transferències de funcions o activitats a altres 
administracions públiques correspon al Ple de la Corporació, òrgan que haurà d’adoptar-los per 
majoria absoluta del nombre legal dels seus membres, de conformitat amb allò establert als 
articles 47.2.h) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, i 309.2 del 
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el reglament d'obres, activitats i serveis dels 
ens local de Catalunya. 
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L'acord i còpia del conveni 's'han de trametre a la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació, en compliment de l'article 309.1 del ROAS 
 
Setè.- L'article 179.1 del Decret Legislatiu 2/2003, disposa que és necessari l'informe del 
secretari de la Corporació per adoptar acords pels quals la llei exigeixi quòrum de votació 
especial. 
 
Per tot això, la Tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Ciutat i Territori sotmet a 
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Ciutat i Territori, 
l’adopció dels següents 
 
ACORDS: 
 
Primer .- Aprovar el Conveni de col·laboració administrativa entre l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona i l’Ajuntament de Gavà, per a l'encàrrec de gestió per a la realització de totes les 
actuacions administratives necessàries per a la Redacció i  l’execució del   Projecte  executiu 
coberta de pista poliesportiva i vestidors al CEIP Marcel·lí Moragues. 
 
Segon.- Facultar indistintament l’alcaldessa-presidenta de la Corporació i la tinenta d’alcalde de 
l’Àmbit de Ciutat i Territori per que, en representació de la Corporació, subscrigui el conveni de 
referència amb introducció, si s’escau, de les esmenes o correccions que siguin necessàries, 
sempre que no alterin el contingut essencial del conveni. 
 
Tercer.- Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i comunicar-ho a 
la Direcció General d'Administració Local de la Generalitat de Catalunya. 
 
Quart.-  Notificar aquest acord a l'AMB i a la resta de persones interessades.  
 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt per part de la sra. Rosa-María Fernández, tinenta 
d’alcalde de l’equip de govern, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora 
de la formació política del PP, per dir que valorava molt positivament les millores 
que s’anaven a les instal· lacions  del CEIP Marcel·lí Moragues perquè suposaven 
una millora de vida de la qualitat dels escolars. També va recordar que havia de ser 
la Generalitat de Catalunya qui vetllés per millorar els centres escolars públics i 
aquesta era una signatura pendent que havien d’assumir altres administracions. 
 
El sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de GSSP manifestà que aquesta 
era una sol· licitud tant del Col· legi com de les AMPAS i per fi l’AMB havia 
decidit finançar el projecte, així que per descomptat que votarien a favor, i 
esperaven que la pressió de l’equip de govern fos constant a l‘AMB, a la Diputació 
i a la Generalitat per tal d’aconseguir més recursos per a Educació amb la finalitat 
de tornar a tenir una Educació pública i de qualitat, que és el que es mereixia la 
nostra població. 
 
 
El sr. Albert Massana, regidor de la formació política d’ERC, també va mostrar la 
seva satisfacció per les obres que es durien a terme en el CEIP Marcel·lí Moragues 
així com pel fet d’haver anat a l’AMB a recollir el projecte i haver-lo donat a 
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conèixer a l’AMPA de l’esmentat col·legi els quals també van mostrar-se molt 
il· lusionats.  
 
 
El sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor del grup municipal de C’s, va dir que 
pràcticament havien dit tot el que corresponia en aquest punt i, per tant, només va 
afegir que, òbviament votarien a favor de l’aprovació de l’acord. 

 
 
7 - APROVACIÓ DEL CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’ ÀREA 
METROPOLITANA DE BARCELONA I L’AJUNTAMENT DE GAVÀ P ER 
L’ENCÀRREC DE GESTIÓ DEL  PROJECTE DE RECUPERACIÓ DE L’EDIFICI 
D’UNIÓ DE COOPERADORS A LA RAMBLA MARIA CASAS 102   
 
Antecedents: 
 
1.- L’Ajuntament de Gavà té previst executar el Projecte de recuperació de l’edifici d’Unió de 
Cooperadors a la Rambla Maria Casas 102. 
 
2.- En data 26 de gener de 2016, el Consell de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, ha aprovat el 
Pla d’Inversions Metropolità de l’AMB per al període 2016-2019 que integra el Programa de 
projectes i assistència tècnica i el programa d’actuacions de cohesió territorial (PACTE). 
 
3.- La Cap d’Obres i Manteniment i el Cap del departament de Medi ambient, Obres i 
Manteniment de la Ciutat,  han emès informe favorable de data 9 de novembre de 2016, quant a 
l’encàrrec de gestió a l’Àrea Metropolitana de Barcelona per a la redacció i l’execució del 
Projecte de recuperació de l’edifici d’Unió de Cooperadors a la Rambla Maria Casas 102. 
 
4.- D'acord a les pautes per a la gestió del programa de projectes i assistència tècnica de l’AMB, 
en cas que l’AMB accepti l’encàrrec de gestió de la redacció del  projecte,  si per atendre’l ho ha 
de fer mitjançant contractació externa i si el cost és superior a 120.000 €, aquest serà assumit en 
un 50%  a càrrec del pressupost de l’Àrea Metropolitana de Barcelona i l’altra 50 % a càrrec del 
PACTE 2016-2019 del Pla d’inversions Municipals assignat a l’Ajuntament de Gavà.    
 
En cas que el cost sigui  inferior a 120.000 €, serà assumit en la seva totalitat per l’AMB. 
  
5.- L’execució de les obres aniran íntegrament a càrrec de l’assignació prevista per a 
l’Ajuntament de Gavà  pel PACTE 2016-2019 i serà l’Àrea Metropolitana de Barcelona, qui 
realitzi totes les actuacions administratives necessàries per a la redacció i  l’execució de les 
obres a través d’una delegació puntual i no general ni permanent. 
 
Fonaments de Dret: 
 
Primer.- L’AMB, d’acord amb l’article 1.2 de la Llei 31/2010, de 3 d’agost, de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona, és un ens local supramunicipal de caràcter territorial integrat pel 
municipis de la conurbació de Barcelona a que fa referència l'article 2 ( entre altres el de Gavà). 
I l'article 13.5 del mateix text legal estableix que l'AMB pot col·laborar en l'exercici d'activitats 
pròpies dels municipis, per mitjà d'informació, convenis, encàrrecs de gestió, delegació de 
competències i qualsevol altre instrument adequat. 
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Segon.- L'article 25 a), m) de la llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, 
estableix les competències pròpies dels ajuntaments i, entre aquestes, la protecció i gestió del 
patrimoni històric, conservació i rehabilitació de l'edificació i les derivades de la promoció de la 
cultura i equipaments culturals.  
 
Tercer.- Els articles 10 de la Llei 26/2010, de 3 d’agost, de regim jurídic i de procediment de 
les administracions públiques de Catalunya i l'article 11 de la Llei 40 /2015, d'1 octubre, de 
Régimen jurídico del sector público regulen l’encàrrec de gestió de activitats de caràcter 
material o tècnic a altres Administracions. 
 
Aquests encàrrecs de gestió no pot tenir per objecte prestacions pròpies d'un contracte inclòs en 
l'àmbit d'aplicació de la legislació de contractes del sector públic, i, quant es realitzi entre 
òrgans i Entitats de Dret Públics de diferents administracions, es formalitzarà mitjançant la 
signatura del corresponents conveni, que s'ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província 
 
Quart- Els articles 303 i següents del Reglament d'obres, activitats i serveis dels ens locals, 
aprovat per Decret 179/1985 de 13 de juny regulen els convenis de cooperació que celebrin les 
administracions públiques entre si.  
 
Cinquè- L'article 4.1.c) del Real Decret Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova 
el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic, pel qual queden fora de l'àmbit de la 
present llei els convenis de col·laboració que celebrin les administracions públiques, organismes 
i entitats entre si, llevat que, per la seva naturalesa, tinguin la consideració de contractes 
subjectes a aquesta Llei. 
 
Sisè- La competència per adoptar els acords de transferències de funcions o activitats a altres 
administracions públiques correspon al Ple de la Corporació, òrgan que haurà d’adoptar-los per 
majoria absoluta del nombre legal dels seus membres, de conformitat amb allò establert als 
articles 47.2.h) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, reguladora de les bases de règim local, i 309.2 del 
Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s'aprova el reglament d'obres, activitats i serveis dels 
ens local de Catalunya. 
 
L'acord i còpia del conveni 's'han de trametre a la Direcció General d'Administració Local del 
Departament de Governació, en compliment de l'article 309.1 del ROAS 
 
Setè.- L'article 179.1 del Decret Legislatiu 2/2003, disposa que és necessari l'informe del 
secretari de la Corporació per adoptar acords pels quals la llei exigeixi quòrum de votació 
especial. 
 
ACORDS: 
 
Primer .- Aprovar el Conveni de col·laboració administrativa entre l’Àrea Metropolitana de 
Barcelona i l’Ajuntament de Gavà, per a l'encàrrec de gestió per a la realització de totes les 
actuacions administratives necessàries per a la Redacció i  l’execució del   projecte de 
recuperació de l’edifici d’Unió de Cooperadors a la Rambla Maria Casas 102 . 
 
Segon.- Facultar indistintament l’alcaldessa-presidenta de la Corporació i la tinenta d’alcalde de 
l’Àmbit de Ciutat i Territori per que, en representació de la Corporació, subscrigui el conveni de 
referència amb introducció, si s’escau, de les esmenes o correccions que siguin necessàries, 
sempre que no alterin el contingut essencial del conveni. 
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Tercer.- Publicar aquest acord i el conveni al Butlletí Oficial de la Província de Barcelona i 
trametre una còpia a la Direcció General d'Administració Local de la Generalitat de Catalunya. 
 
Quart.-  Notificar aquest acord a l'AMB i a la resta de persones interessades.  
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 GSSP i 2 CiU), cap 
en contra i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Un cop feta l’exposició del punt per part de la sra. Rosa-María Fernández, tinenta 
d’alcalde de l’equip de govern, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora 
de la formació política del PP, per manifestar que era l’inici d’un procés per 
determinar l’estat de l’edifici i posteriorment, l’ús que podia tenir a la ciutat tenint 
en compte les seves dimensions i condicions. 
 
Va avançar que s’abstindrien en la votació al no saber si les gestions del projecte es 
realitzarien pels tècnics de l’AMB o per empreses externes i si fos aquest darrer 
supòsit, s’hauria de saber quin és el procediment que es segueix per a la seva 
elecció. 
 
 
Seguidament, va prendre la paraula el sr. Miguel Herrera, regidor del grup 
municipal de GSSP, per dir que igual que en el punt anterior votarien a favor d'un 
conveni amb l’AMB per finançar la recuperació d'un edifici històric i emblemàtic 
de la nostra ciutat, sempre que es respectin els elements més característics del 
mateix, i que no suposi sota cap circumstància l'alteració d'aquests elements, com 
podria ser la façana. Extrem davant el qual, considerava, l’Ajuntament hauria de 
negar-se amb la finalitat de no cometre de nou un perjudici al patrimoni artístic i 
cultural de la ciutat, com va succeir amb la Capella de Subirachs, cas denunciat per 
les i els companys d'ERC, i que tal com queda constància va comptar amb els 
permisos municipals per ser destruïda 
 
 
Arribat el torn del grup municipal d’ERC, el sr. Albert Massana, va suggerir que, en 
relació als possibles usos que se li podien donar a l’edifici, l’Ajuntament tingués en 
compte a totes aquelles entitats que havien estat treballant i treballaven per la memòria 
històrica de Gavà, que entre totes elles aglutinaven prop de 1.000 socis, i a les quals 
els hi agradaria poder desenvolupar la seva activitat en una part de l’edifici. 
 
 
La sra. Rosa-María Fernández va tornar a intervenir per deixar palès que havien donat 
instruccions a l’AMB per tal de respecta el patrimoni històric de l’edifici. D’altra 
banda, també va matisar que ara s’aprovava l’execució de les obres però que, més 
endavant, s’obriria un procés participatiu per donar cabuda a tothom que volgués 
participar. 



 20 de 59

8 - CESSIÓ FINCA REGISTRAL 36.080 A LA GENERALITAT DE CATALUNYA PER 
AMPLIACIÓ DEL CEIP GAVAMAR  
 
Antecedents: 
 
1. L'Ajuntament de Gavà es propietari de la finca registral 36.080 (Inscrita la registre de la 

propietat de Gavà al tom 1.043 , llibre 1.009 i foli 63) de 1.133 m² de superfície i ubicada al 
costat Oest del CEIP Gavanar. Aquestes finques consten a l'inventari municipal de bens 
immobles, amb caràcter patrimonial. 

2. Per Decret de l'Alcaldia de 21 de desembre de 2015, en aplicació de l'article 49.2 del Decret 
336/1988, de 17 d'octubre, Reglament del patrimoni dels ens locals, s'ha incoat expedient 
per a la cessió gratuïta en propietat a la Generalitat de Catalunya de l'esmentada finca, a fi i 
efectes d'ampliar el CEIP Gavamar i la seva conversió en Institut-Escola 

3. Per part del tinent d'alcalde de l'Àmbit de Benestar i Acció Social s'ha redactat una memòria 
justificativa de la conveniència i oportunitat per acordar la cessió de l'esmentada finca. 

4. L'expedient administratiu de la cessió s'ha sotmès a informació pública durant 30 dies 
mitjançant la publicació d'anunci a BOPB de 22 de gener de 2016, sense que s'hagin produït 
al·legacions. 

5. D’aquest acord i de l’expedient administratiu s’ha donat compte a la Direcció General 
d'Administració Local del Departament de Governació i Relacions Institucionals de la 
Generalitat de Catalunya, en aplicació de l’article 49.3 del Decret 336/1988, de 17 
d’octubre, Reglament de patrimoni dels ens locals, mitjançant escrit amb RE núm. 14.873 
de 15 de setembre, amb informe favorable de 31 de març de 2016. 

6. Pel secretari general s'ha emès el preceptiu informe, atès que l'acord de cessió s'ha de 
prendre per majoria absoluta del nombre legal de membres de la Corporació. 

 
Fonaments de dret: 
 
Primer.- L'article 49.1 del Decret 336/1988 de 17 d'octubre, Reglament del patrimoni dels ens 
locals, estableix que els ens locals poden cedir gratuïtament els béns patrimonials a altes 
administracions o entitats públiques. 
 
Segon.- L'acord de cessió és atribució del Ple, amb el vot favorable de la majoria absoluta del 
nombre legal de membres de la Corporació (Article 47,2/ñ de la LRBRL i 114,3,n) 
TRLLMRLC. 
 
Per tot això, la tinenta d’alcalde i presidenta de l’Àmbit de Ciutat i Territori sotmet a l'aprovació del 
Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa, la proposta d'acord següent: 
 
Primer.- Cedir gratuïtament a favor de la Generalitat de Catalunya, el domini de la finca 
propietat de l'Ajuntament de Gavà com a bé patrimonial i que es descriu registrament com 
segueix: 
 

“URBANA: Parcel·la 7.2a qualificada com equipament públic de figura trapezoïdal i 
DE MIL CENT TRENTA-TRES -1.133- METRES QUADRATS de superfície. Confronta: 
al Nord, amb el carrer Tellinaires; al Sud i a l'Est amb la parcel·la d'equipament públic 
7.2 b), i a l'Oest amb la Generalitat de Catalunya, parcel·la 7.1 destinada a equipament 
públic.  
 
Referència cadastral: 7689503DF1678H0001WU. 
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Creada per divisió matèria de la finca número 30.919, al foli 73 del tom 1049, llibre 
955, constituïda de la Modificació Puntual del Pla Parcial «CENTRAL MAR» 

 
Consta inscrita al Registre de la Propietat de Gavà, tom 1.043, llibre 1.009, foli 63 , finca 
36.080.  
 
TÍTOL.- L'Ajuntament de Gavà va adquirir el ple domini de la indicada finca matriu 30.919, 
per títols d'adjudicació i accessió, segons inscripcions 1ª i 2ª . 
 
CÀRREGUES: Lliure de carregues” 

 
Segon.- Les finques objecte de cessió s’han de destinar a ampliar el CEIP Gavamar i la seva 
conversió en Institut-Escola, si la finca cedida no es destina a la finalitat esmentada en el 
termini de 5 anys o deixa de destinar-se a dita finalitat dins dels 30 anys següents, el bé objecte 
de cessió revertirà automàticament de ple dret a favor de l’Ajuntament cedent, en els termes que 
resulten de l’article 50 del Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament del 
patrimoni dels ens locals (DOGC núm. 1076, de 2/12/1988). 
 
En tot cas operarà la reversió tant del bé objecte de cessió com de les instal· lacions i 
construccions existents sobre la finca i a favor de l’Ajuntament de Gavà, transcorregut el 
termini de 30 anys a comptar de la data d’inscripció en Registre de la Propietat de la cessió 
acordada. 
 
La reversió de les construccions a favor de l’Ajuntament ho serà en les condicions que faci 
possible continuar oferint el servei educatiu, d’acord amb la normativa vigent. 
 
Tercer.- La construcció de l'equipament escolar a que fa referència aquest Acord podrà ser dut 
a terme per la pròpia Generalitat de Catalunya o per un tercer mitjançant qualsevol negoci 
jurídic, si bé la prestació del servei educatiu en el mateix haurà d’efectuar-lo únicament la 
Generalitat de Catalunya. 
 
El solar és apte per al seu correcte destí com a equipament escolar, no té cap condicionant 
medioambiental i compta amb abastament d'aigua, evacuació d'aigües, subministrament 
d'energia elèctrica amb la potència suficient per l'execució de l'obra i posterior correcte 
funcionament de l'equipament escolar, així com amb la instal·lació d'una estació transformadora 
d'energia -en el supòsit de ser necessari- amb la potència suficient, tant per a la construcció del 
centre com pel seu funcionament, que s'ubicarà fora del solar, xarxa telefònica i conducció de 
gas -en cas de disposar-ne- i els vials que limiten amb el solar es trobaran pavimentats la 
calçada i tindran encintades les voreres. 
 
Correspondrà a l'Ajuntament qualsevol despesa per les actuacions urbanístiques que puguin 
afectar a l'immoble cedit i adoptar les mesures necessàries per aconseguir el seu destí a plena 
satisfacció del cessionari, sense cap cost o càrrega per aquest, i eliminant qualsevol obstacle que 
pugui impedir la correcta execució de les obres com resultat de les característiques del solar 
ofert, del seu emplaçament, del subsòl, dels condicionants mediambientals i les que puguin 
condicionar la posada en funcionament del centre. 
 
Quart.- La quota de l'impost sobre construccions, instal·lacions i obres que s'acrediti per a la 
construcció del centre, en base a l'article 103 del Reial Decret legislatiu 2/2004, pel qual 
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s'aprova el text refós de la Llei reguladora de les hisendes locals, gaudirà d'una bonificació del 
95 % atès que es tracta d'una construcció d'especial interès o utilitat municipal. S'estableix la 
gratuïtat de les taxes acreditades per l'atorgament de la llicència d'obres com a conseqüència 
d'aquestes obres, així com per als tributs que puguin gravar l'activitat educativa. 
 
Cinquè.- Es garanteix l’ús de l’equipament escolar, inclòs el solar no edificat, per part de 
l’AMPA del centre i de les entitats i associacions ciutadanes del municipi que ho sol·licitin 
a l’Ajuntament, atenent el Decret 218/2001, de 24 de juliol, pel qual es regula l’ús social dels 
edificis dels centres docents públics. En cas de sol·licituds diferents a les anteriors, per a 
realitzar activitats vinculades o compatibles al servei escolar, l’ús de l’equipament escolar 
s’autoritzarà de mutu acord entre l’Ajuntament i el Departament d’Educació. 
 
Sisè.- Facultar l’alcaldessa de l’Ajuntament de Gavà per dur a terme els actes i signar els 
documents que siguin necessaris per a l’efectivitat del que es disposa en el present acord. 
 
Setè.- Notificar aquest acord a la Direcció General de Centres Públics, Via Augusta, 202-206 
de Barcelona (08021). 
 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt per part de la sra. Rosa-María Fernández, tinenta 
d’alcalde de l’equip de govern, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora 
de la formació política del PP per expressar que votarien a favor de l’aprovació de 
l’acord pregant que l’ajuntament posés tot els mitjans per tal que la Generalitat de 
Catalunya complís amb les seves obligacions i que l’ampliació del CEIP i la 
construcció de l’Institut-Escola fos aviat una realitat. 
 
 
El sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de GSSP, va dir que ampliar el 
CEIP Gavà Mar era necessari, per tenir un referent educatiu a la zona. Però va 
pregar que l’equip de govern continués fent pressió a la Generalitat perquè s'ocupi 
de casos encara més urgents com són els col·legis i instituts del centre del poble, 
alguns dels quals necessitaven una bona inversió per renovar-los i actualitzar-los 
 
 
El sr. Albert Massana, regidor del grup municipal d’ERC va voler tranquil· litzar a 
la sra. Parés dient que la Generalitat compliria i a més, com s’havia licitat també el 
projecte es tirava tot endavant. 
 
Per part del grup municipal de Ciutadans, el sr. Miguel-Ángel Ibáñez, es va alegrar 
que es donessin les condicions per tal de poder començar les obres i esperar que, al 
cap de cinc anys no ens tornessin la propietat del solar perquè no s’haguessin 
començat les obres. 
 
Va demanar que la generalitat a més de les intencions les traslladés al pressupost i 
es pogués executar l’obra el més aviat possible. 
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La sra. Fernández va respondre que, evidentment, continuarien reivindicant la 
millora de l’escola pública al municipi i, en especial, a  l’IES Bruguers que té una 
situació més precària. 
 

 
9 - APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PER LA MILLORA DE 
LA COMPETITIVITAT DE LES EMPRESES DELS POLÍGONS D'A CTIVITAT 
ECONÒMICA DE GAVÀ DURANT L’EXERCICI 2017  
 
Fonaments de Dret: 
 
Articles 123 i 124 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local. 
Article 10 i següents de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 38/2003, de 17 
de novembre, General de Subvencions (RLGS). 
 
Fets: 
 
Des de l’Àmbit de Nova Governança i Economia de l’Ajuntament de Gavà s’impulsa la 
convocatòria de subvencions per donar suport i fomentar la realització de determinades 
activitats i actuacions d’àmbit econòmic durant l’exercici 2017. 
 
L’òrgan competent per a l’aprovació de les Bases Reguladores de les subvencions per donar 
suport i fomentar la realització de determinades activitats i actuacions d’àmbit econòmic durant 
l’exercici 2017, és el Ple de l’Ajuntament. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent,  l’adopció dels 
següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar les bases reguladores per la millora de la competitivitat de les empreses dels 
polígons d'activitat econòmica de Gavà durant l’exercici 2017 
 
Segon.- Sotmetre les Bases a informació pública per un termini de vint dies, mitjançant un 
anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de la Generalitat, 
de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Tercer.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació 
pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se 
seguirà el procediment previst en els articles 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals. 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora de la 
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formació política del PP, per dir que votarien a favor de l’aprovació de l’acord atès 
que calia seguir treballant per un model industrial a al ciutat de Gavà incentivant 
als emprenedors i nous empresaris de la ciutat. 
 
 
El sr. Juan-Carlos Bondia va valorar positivament les subvencions destinades a 
empreses que cercaven movilitat sostenible per tal que creessin noves idees i que 
acabessin patentant-les. Però va voler destacar la relativa a compartir energia, 
residus i fluids amb la principal idea de beneficiar a altres empreses que puguin 
crear i generar nous productes amb el resultat d’aquests residus. 
 
Va mostrar ell seu interès per saber que en pensaven les empreses de Gavà sobre 
aquestes ajudes així com conèixer el nombre d’empreses que s’havien presentat 
altres anys a subvencions similars a aquestes. Va acabar avançant que votarien a 
favor de l’aprovació de l’acord. 
 
 
El sr. Jordi Tort va dir que era la primera vegada que es feien en Catalunya unes 
bases de subvencions com la que es portaven a aprovació indicant que per tal de 
donar-lis difusió les farien arribar a tothom pels mitjans de comunicació, les xarxes 
socials i el correu electrònic de les bases de dades de les empreses que tenien al 
CSE.  

 
 
10 - ENCÀRREC DE GESTIÓ D'ACCIONS D'EXPERIÈNCIA LAB ORAL DEL 
PROGRAMA TREBALL I FORMACIÓ TRFO A PRESEC (Subvenci ó Resolució 
TSF/2496/2016, de 3 de novembre) 
 
Antecedents 
 
El Servei Públic d'Ocupació de Catalunya, del Departament de Treball, Afers Socials i Família de la 
Generalitat de Catalunya, ha publicat al DOGC el 10 de novembre de 2016, la Resolució 
TSF/2496/2016, de 3 de novembre, per la qual s'obre la convocatòria per a l'any 2016 per a la 
concessió de subvencions per al Programa de Treball i Formació. 
 
Les bases reguladores que regeixen aquesta convocatòria és l'Ordre TSF/296/2046, de 2 de 
novembre, per la qual s'aproven les bases reguladores per a la concessió de subvencions per al 
programa Treball i Formació, publicada al DOGC de 09/11/16. 
 
El programa Treball i Formació, que integra accions formatives i experiència laboral, s'adreça a 
persones en situació d'atur que hagin exhaurit la prestació per desocupació i/o el subsidi, de 45 o més 
anys, i a persones en situació d'atur beneficiàries de la renda mínima d'inserció, per afavorir-ne la 
inserció laboral i millorar la seva ocupabilitat. 
 
Les línies establertes al programa són les següents: 
- Línia A: Treball i Formació adreçat a persones en situació d'atur no perceptores de prestacions o 
subsidi per desocupació i preferentment més grans de 45 anys. 
- Línia B: Treball i Formació adreçat a persones en situació d'atur beneficiàries de la renda mínima 
d'inserció. 
- Línia C: Accions de coordinació i suport tècnic 
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El programa estableix dos tipus d'accions: 
 
1. Accions d'experiència laboral: es formalitzarà mitjançant contractes de treball d'acord amb 
la normativa vigent en el seu moment, amb una durada de 6 mesos o de 12 mesos (en funció de 
la distribució territorial preassignada) i a jornada completa, d'acord amb el conveni de l'entitat o, 
en el seu defecte, del sector. 
 
Els criteris per a la preassignació establerta a la convocatòria son els següents: 
- Del nombre de persones registrades a l'atur a Gavà, segons dades de l'Observatori de Treball i 
Model Productiu: 2.750 persones 
- Del nombre de persones beneficiàries de la renda mínima d'inserció a Gavà:121, segons dades 
de l'òrgan tècnic administratiu de la Comissió Interdepartamental de la renda mínima d'inserció, 
en el mes de juny de 2016. 
 
Contractes preassignats a Gavà: 
- Línia A, 13 contractes: 2 de 12 mesos i 11 de 6 mesos.  
- Línia B, 8 contractes: 1 de 12 mesos i 7 de 6 mesos. 
 
L'entitat beneficiària s'obligarà a fer-se càrrec de tota la formació i/o vigilància dels riscos 
laborals d'aplicació i portarà a terme les tasques del procés d'integració i supervisió de 
l'experiència laboral de la persona participant. 
 
Per poder verificar la realització de les accions d'experiència laboral, les entitats beneficiàries 
hauran de donar compte de les activitats de les persones treballadores, incorporant a l'expedient 
tots els informes de seguiment que emetin els responsables de les persones contractades, així 
com les ordres emanades de l'entitat beneficiària. Tota aquesta documentació de seguiment 
haurà d'estar a disposició del Servei Públic d'Ocupació de Catalunya per a la seva verificació. 
 
Al contracte de treball s'ha de fer constar obligatòriament la data de finalització i a l'apartat 
d'observacions el text següent: “Contracte de treball efectuat d'acord amb les condicions establertes 
al Programa de Treball i Formació regulat per l'Ordre TSF/296/2016 i Resolució TSF/2496/2016. 
Igualment al contracte de treball s'ha de fer constar el compromís per part de de la persona 
treballadora de realitzar les accions formatives corresponents a aquest Programa de Treball i 
Formació. 
 
2. Accions formatives: Les persones que participin al programa, i amb l'objectiu d'augmentar 
les competències professionals han de realitzar formació obligatòriament. El tipus d’acció 
formativa serà prioritàriament professionalitzadora i relacionada amb el lloc de treball, la durada 
dependrà de la durada del contracte de treball. Els mòduls formatius han d’impartir-se per un 
centre acreditat i homologat, si no existeix centre a l’àmbit geogràfic, l’entitat proposarà una 
acció formativa que correspongui amb el guió establert a la Guia de prescripcions tècniques. El 
nombre màxim i mínim d’hores de formació professionalitzadora serà de 200 hores i 80 hores. 
 
Quan les persones participants no tinguin un nivell formatiu adequat per a participar en accions 
formatives professionalitzadores, hauran de realitzar accions formatives per l'ocupació de 
caràcter transversal. S'estableix una durada mínima de 20 hores i màxima de 30 per al total de 
l'acció formativa i la realització dos mòduls a triar dels segons a l'annex 6 de l'ordre. 
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Quantia de les subvencions 
 
Per a les accions d'experiència laboral, el mòdul econòmic equivalent a la realització d'un 
contracte de treball és de: 
 
a) un mòdul de 9.380,00 euros per els contractes de treball de 6 mesos a jornada complerta. 
b) un mòdul de 18.760,00 euros per els contractes de treball de 12 mesos a jornada complerta. 
c) per les accions de coordinació i suport tècnic, subvencionarà les despeses salarials i de 
Seguretat Social fins a un import màxim de 16.333,33 euros o 28.000,00 euros, segons la durada 
de l'acció (set mesos o dotze mesos) a jornada complerta. 
 
La persona titular de la direcció del Servei Públic d'Ocupació de Catalunya podrà actualitzar 
l'import del mòdul en base a la signatura d'un nou acord relatiu a la contractació de persones en 
situació d'atur inscrites com a demandants d'ocupació no ocupades en el marc del Programa 
Treball i Formació promogut pel Servei Públic d'Ocupació de Catalunya, pel qual s'estableixi 
una retribució diferent a la prevista en l'acord signat el 7 de setembre de 2016. 
 
Per a l'acció de formació, l'import màxim de la subvenció serà el resultat d'aplicar l'import 
hora/alumne establert per a la formació professionalitzadora d'acord amb els imports màxims 
dels mòduls formatius establerts a la resolució EMO/1237/2014, de 2 de juny, que estableix els 
mòduls econòmics aplicables a les accions formatives professionals per a l'ocupació, en matèria 
de formació d'oferta, que promou el Servei Públic d'Ocupació de Catalunya. 
 
Per al cas de les accions formatives transversals no professionalitzadores el Servei Públic 
d'Ocupació de Catalunya finançarà l'import màxim de 3 euros/hora/participant. 
 
Acord retribucions 
 
El 7 de setembre de 2016 la consellera del Departament de Treball, Afers Socials i Famílies de 
la Generalitat de Catalunya, la presidenta de l'Àmbit de Desenvolupament Econòmica i 
Ocupació de la Federació de Municipis de Catalunya, el vocal de la Comissió de Promoció 
Econòmica i Ocupació de l'Associació Catalana de Municipis i Comarques, el secretari general 
de la Comissió Obrera Nacional de Catalunya i el secretari general de la Unió General de 
Treballadors de Catalunya, van signar un Acord relatiu a la contractació de persones en situació 
d'atur inscrites com a demandants d'ocupació no ocupats, en el marc del programa Treball i 
Formació, promogut pel Servei Públic d'Ocupació de Catalunya, en el qual estableixen la 
retribució que percebran les persones contractades per les entitats locals de Catalunya d'àmbit 
municipal i supramunicipal, i les seves entitats dependents o vinculades, amb un import de 
1.000 euros mensuals, més el prorrateig de les pagues extraordinàries, per la jornada completa. 
 
També estableix que a la finalització del contracte laboral tindran dret a percebre una 
indemnització de quantia equivalent a la part proporcional de la quantitat que resultaria d'abonar 
dotze dies de salari per cada any de servei. 
 
Termini presentació de la sol·licitud 
 
El termini per a la presentació de la sol· licitud de subvenció finalitza el 24 de novembre, segons 
la Resolució TSF/2566/2016, de 15 de novembre, per la qual s'amplia el termini de presentació 
de sol· licituds del Programa Treball i Formació que preveu la Resolució TSF/2496/2016, de 3 
de novembre. 
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Termini d'execució 
 
Les actuacions de les línies A i B de subvenció s'han d'iniciar, com a màxim, el 31 de desembre 
de 2016. Es considera iniciada una línia de subvenció (A o B) quan ha iniciat, com a mínim, un 
contracte de treball de les accions d'experiència laboral. La resta de contractes de treball de les 
accions d'experiència laboral de cada línia de subvenció poden iniciar-se, com a màxim, el 31 de 
gener de 2017. 
 
Les accions d'experiència laboral i accions de formació vinculades als contractes de treball de 6 
mesos, han de finalitzar, com a màxim, el 30 de juliol de 2017 inclòs. Les accions d'experiència 
laboral i accions de formació vinculades als contractes de treball de 12 mesos, han de finalitzar, 
com a màxim, el 30 de gener de 2018, inclòs. 
 
Les accions de coordinació i suport tècnic, han de finalitzar, com a màxim, el 30 d'agost de 
2017 si estan vinculades a contractes de treball exclusivament de 6 mesos; o, com a màxim, el 
30 de gener de 2018 inclòs, si estan vinculades a contractes de treball de 12 mesos. 
 
Requisits i obligacions de les entitats beneficiàries 
 
L'Ordre TSF/296/2046, de 2 de novembre, estableix el següent: 
 
- base 4 Requisits per obtenir la condició d'entitat beneficiària, r) Disposar de l'acord de govern 
competent de l'ajuntament o el consell comarcal pel qual s'aprova la presentació, en el marc del 
programa Treball i Formació, de la sol· licitud de subvenció i la realització de les accions 
incloses, de la contractació de persones en situació d'atur i de formació, amb indicació del 
conveni col· lectiu, o acord retributiu vigent si escau, a aplicar i el nombre de persones a 
contractar. 
- base 7 Obligacions de les entitats beneficiàries: En el cas d'administracions públiques, si escau, 
formalitzar el corresponent encàrrec de gestió, en cas que l'entitat beneficiària sigui una entitat 
pública, i aquesta vulgui executar les actuacions mitjançant ens instrumentals, sempre que aquests 
hagin recollit expressament en la norma que els crea o en els seus estatuts que tenen la condició de 
mitjà propi i servei tècnic de l'entitat beneficiària d'acord amb el que estableix l'article 24.6 del Reial 
decret legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, pel qual s'aprova el text refós de la Llei de contractes 
del sector públic. Aquesta informació s'ha de comunicar amb l'inici de les actuacions objecte de 
subvenció. 
 
Dels contractes preassignats a l'Ajuntament de Gavà, es proposa la contractació laboral de 19 
persones en situació d'atur, per a la realització de treballs de jardineria, neteja viària, obres, 
recollida de residus, fusteria i mecànica. 
 
Atès que les obres de manteniment d'espais i edificis públics, el manteniment d'espais verds, el 
manteniment i reparació de vehicles dedicats al manteniment d'espais públics, neteja i recollida de 
residus l'Ajuntament de Gavà les realitza mitjançant l'empresa de capital íntegrament municipal 
Prestació de Serveis al Ciutadà SA (Presec SA), caldria fer un encàrrec de gestió, tal com estableix la 
base 7, condicionat a l'aprovació de la subvenció sol·licitada. 
 
El cost previst per aquestes 19 contractacions és de 192.600,00 €. Atès que la subvenció prevista és 
de 187.600,00 €, l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà SA (PRESEC SA) haurà 
d'assumir una previsió de despesa corresponent a les indemnitzacions per import de 5.000,00 €. 
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Per tot això el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia, sotmet a 
l’aprovació de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Nova Governança i Economia l’adopció 
del següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.-  Encarregar a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. (PRESEC, 
SA.), accions d'experiència laboral de 19 persones del Programa Treball i Formació (TRFO 
2016), del Departament de Treball, Afers Socials i Família de la Generalitat de Catalunya, segons la 
Resolució TSF/2496/2016, de 3 de novembre, per la qual s'obre la convocatòria per a l'any 2016 per 
a la concessió de subvencions per al Programa de Treball i Formació, i l'Ordre TSF/296/2046, de 2 
de novembre, per la qual s'aproven les bases reguladores per a la concessió de subvencions per al 
programa Treball i Formació. 
 
Segon.- Autoritzar i disposar la despesa per import de 187.600 € a càrrec de l'aplicació 
pressupostària 27016 2419A 443020016, a nom de l'empresa municipal Prestació de Serveis al 
Ciutadà, SA. (PRESEC, SA.), amb NIF A58420985 per a desenvolupar les accions 
d'experiència laboral de 19 persones, una vegada aprovada la subvenció sol·licitada en els 
termes i pels imports sol· licitats i aprovat la corresponent modificació de crèdits. En cas 
d'atorgar imports diferents també s'ajustaran les reserves en aquest sentit. 
 
Tercer.- Ordenar el traspàs, a l'empresa municipal Prestació de Serveis al Ciutadà, SA. 
(PRESEC, SA.), amb NIF A58420985, de l'import atorgat pel SPOC amb motiu de les accions 
d'experiència laboral de 19 persones del Programa Treball i Formació (TRFO 2016), una vegada 
estiguin correctament justificades i cobrat l'import per l'Ajuntament. 
 
Quart.- Notificar el present acord als interessats i publicar-lo al Butlletí Oficial de la Província. 
 

---------- 
 

Després de l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, intervingué la sra. Mónica Parés, regidora de la formació 
política del PP, per dir que la formació i la creació de llocs de treball havien de ser 
la prioritat de totes les administracions i per aquest fet valoraven el treball per a la 
reinserció dels col· lectius amb més dificultats per entrar novament al mon laboral. 
 
 
El sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal del PP va expressar que com 
havien expressat en els anteriors punts, si la Generalitat ens donava uns diners i amb 
aquests diners anàvem a generar llocs de treball a Gavà és evident que votarien a favor 
perquè així els veïns i veïnes poguessin beneficiar-se d'aquestes oportunitats laborals. 
 
 
El sr. Miguel-Ángel Ibáñez, regidor de C’s, va avançar que votarien a favor però 
després en l’apartat de precs i preguntes farien un prec perquè entenien que la finalitat 
era la inserció d’aquest col·lectiu al mon laboral i el prec aniria en el sentit de fer un 
seguiment de l’efectivitat d’aquestes mesures. 
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11 – APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PER  A 
L’ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER DONAR SUPORT I FOME NTAR LA 
REALITZACIÓ DE DETERMINADES ACTIVITATS I ACTUACIONS  D’ÀMBIT 
SOCIAL DURANT L’EXERCICI 2017  
 
Fets: 
 
Des de l’Àmbit de Nova Governança i Economia de l’Ajuntament de Gavà s’impulsa la 
convocatòria de subvencions per donar suport i fomentar la realització de determinades 
activitats i actuacions d’àmbit  social durant l’exercici 2017. 
 
L’òrgan competent per a l’aprovació de les Bases Reguladores de les subvencions per donar 
suport i fomentar la realització de determinades activitats i actuacions d’àmbit social durant 
l’exercici 2017, és el Ple de l’Ajuntament. 
 
Fonaments de Dret: 
 
Articles 123 i 124 de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les Bases del Règim Local. 
Article 10 i següents de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
Reial Decret 887/2006, de 21 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 38/2003, de 17 
de novembre, General de Subvencions (RLGS). 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Nova Governança i Economia proposa 
al Ple de l’Ajuntament, previ dictamen de la Comissió Informativa corresponent,  l’adopció dels 
següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.- Aprovar les Bases Reguladores per a l’atorgament de subvencions per donar suport i 
fomentar la realització de determinades activitats i actuacions d’àmbit social durant l’exercici 
2017. 
 
Segon.- Sotmetre les Bases a informació pública per un termini de vint dies, mitjançant un 
anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler d’anuncis de 
l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de la Generalitat, 
de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 
s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de la Llei 
38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Tercer.- Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al·legació dintre el període d’informació 
pública, l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se 
seguirà el procediment previst en els articles 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis dels Ens Locals. 
 

---------- 
 

Un cop realitzada l’exposició del punt per part del sr. Jordi Tort, tinent d’alcalde de 
l’equip de govern, va prendre la paraula la sra. Mónica Parés, regidora de la 
formació política del PP, per manifestar si bé valoraven les millores incorporades a 
l’atorgament de les subvencions de caire social però les novetats legals també fan 
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que la tramitació s’hagi de fer de manera telemàtica, qüestió que podia comportar 
un entrebanc per algunes de les famílies. Per aquest motiu va demanar a l’equip de 
govern que es prestés atenció i acompanyament a les persones interessades a l’hora 
de tramitar les subvencions.  
 
 
Per la seva banda, el sr. Miguel Herrera, regidor del grup municipal de Gavà, Sí se 
Puede, assenyalà que tal i com va exposar durant el Ple d'aprovació de les 
Ordenances Fiscals s’alegraven que es tingués en compte un model de subvenció 
progressiu i atenent a la renda de les unitats familiars.  
 
Tan sols voldrien reiterar, tal i com indicaven el 24 d'octubre 2016 amb la Instància 
d'Esmenes sobre les Ordenances Fiscals del 2017. que des del seu punt de vista el 
més positiu i adequat seria presentar aquesta ajuda per la via de la Bonificació i no 
per la via de la Subvenció, que requereix l'acció proactiva del contribuent de venir 
a sol·licitar-la, i que pot suposar una trava per a certes capes socials com podria ser 
la Gent Gran o col· lectius d'immigrants que no entenguin les normatives de la 
nostra ciutat.  
 
 
En el torn de la formació política d’ERC, el sr. Albert Massana considerava que 
donada la conjuntura econòmica actual en la que molta gent patia els efectes de la 
crisi era benvingut qualsevol tipus d’ajut i, contra més dotació tingués la partida de 
l’ajut, millor.  També va mostrar la seva conformitat a que estigués present el  
principi de progressivitat que defensava força política que representava.  
 
 
El sr. Tort es va adreçar al sr. Herrera per dir-li que tant de bo pogués bonificar-les 
però això no depenia de l’ajuntament sinó de la previsió en lleis estatals i que, a dia 
d’avui, no estava contemplat. 
 

 
12 - BASES REGULADORES DEL CONCURS D’ESCRIPTURA DRAMÀTICA 
CIUTAT DE GAVÀ  
 
Aquest acord va ser deixat sobre la taula. 
 
 
13 - APROVACIÓ INICIAL DE LES BASES REGULADORES PER  A LA 
SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS PER A PROJE CTES DE 
COOPERACIÓ INTERNACIONAL I PER A PROJECTES D’EDUCAC IÓ PER EL 
DESENVOLUPAMENT DESTINADES A ENTITATS PRIVADES SENS E ÀNIM DE 
LUCRE DE GAVÀ  
 
Antecedents: 
 
1.- El Tècnic de Joventut i Cooperació de l’Ajuntament de Gavà, ha emès informe en el qual, de 
manera resumida, exposa que: 
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El Pla Director de Cooperació de Gavà 2016-19 té l’objectiu d’esdevenir l’instrument per 
millorar la política municipal de cooperació, mitjançant la priorització d’objectius i accions, i 
servir d’eina per impulsar el treball en xarxa entre els agents de cooperació del municipi. 
 
El model de la política municipal de cooperació busca garantir els drets per empoderar a les 
persones desafavorides i sensibilitzar a través d’accions d’Educació per al Desenvolupament, 
Drets Humans i Cultura de la Pau, amb l’objectiu d’implicar la ciutadania de Gavà per què sigui 
agent de canvi. 
 
Els Pla Director de Cooperació Internacional de Gavà 2016-19, d’acord amb l’Enfocament 
Basat en Drets Humans (EDBH), aposta per l’empoderament del subjecte de la cooperació, i el 
seu marc transversal és l’equitat de gènere, els drets humans, la sostenibilitat del 
desenvolupament i la cultura de la pau. 
 
El 31 de gener de 2012 es va aprovar en el Ple municipal l’adhesió de l’Ajuntament de Gavà a 
la Carta Europea de Salvaguarda dels Drets Humans a la ciutat. La Carta és una iniciativa dels 
governs locals de CGLU (Ciutats i Governs Locals Units) que persegueix la implementació de 
polítiques socials de drets humans. L’aspiració a viure en un poble o ciutat on els drets humans 
de totes les persones que hi habiten siguin respectats, garantits i protegits és l’últim fi del dret a 
la ciutat. 
 
Una de les línies d‘aquest Pla Director és l’elaboració d’un instrument de planificació, execució 
i avaluació a través de les Bases de subvenció per a projectes de cooperació i Educació per al 
Desenvolupament. 
 
Aquestes bases específiques de cooperació o EPD recullen els requeriments administratius 
propis als projectes de cooperació o EPD,  
 
La ciutat de Gavà segueix prioritzant el treball en perspectiva dels drets humans, i fa una crida a 
les entitats per què incorporin a les seves accions, la sensibilització envers la promoció 
d’aquesta temàtica. 
 
Objectius 
 

- Garantir els drets per empoderar a les persones més desafavorides i sensibilitzar a través 
d’accions d’Educació per al Desenvolupament, Drets Humans i Cultura de Pau, amb 
l’objectiu d’implicar la ciutadania de Gavà per què sigui agent de canvi. 

- Promoure l’equitat entre dones i homes a través de la perspectiva de gènere  
- Promoure el respecte integral dels drets humans  
- Promoure la sostenibilitat del desenvolupament en la seva triple dimensió: social (que 

inclou cultural i política), econòmica i ambiental  
- Promoure la cultura de pau  
- Promoure l’associacionisme que treballa potenciant serveis d’interès general per a la 

col·lectivitat, fomentant els valors socials i a les noves formes de participació. 
 
Descripció 
 
L’objecte de les presents bases és definir el conjunt de condicions i el procediment a seguir per 
a la sol·licitud, tramitació, concessió, justificació i pagament de les subvencions que atorgui 
l’Ajuntament de Gavà a:  
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Projectes de cooperació internacional al desenvolupament. 
Projecte d’Educació per al Desenvolupament 
 
El projectes de caràcter plurianual, només podran optar a ser subvencionats de manera 
consecutiva durant un període de 3 anys. 
 
La subvenció s’ha d’aplicar a les despeses del projecte corresponents a l’any de la 
convocatòria.” 
  
2.- L'Interventor Municipal ha emès informe preceptiu a l’aprovació de les Bases reguladores de 
subvencions. 
 
Fonaments de Dret: 
  
1.- Les activitats en matèria de cooperació al desenvolupament que realitzin els municipis, s’ha 
d’entendre que ho són com a competències pròpies, d’acord amb el que especifiquen la Llei 
23/1998, de 7 de juliol, de cooperació internacional al desenvolupament, la Llei 2/2014, de 25 
de març, de l’acció i del servei exterior de l’Estat i la Llei 26/2001, de 31 de desembre, de 
cooperació al desenvolupament.  
 
2.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix  
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament 
de Gavà. 
 
3.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria 
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix 
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció Social, sotmet a 
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social, l’adopció del següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.-  Aprovar inicialment les Bases Reguladores per a la sol·licitud i atorgament de 
subvencions per a projectes de cooperació internacional i per a projectes d’Educació per el 
Desenvolupament destinades a entitats privades sense ànim de lucre de Gavà, una còpia de les 
quals s’annexa al present acord. 
 
Segon.- Sotmetre les bases esmentades a informació pública per un termini de vint dies, 
mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el tauler 
d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari Oficial de 
la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, de 13 de 
juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i l’article 9.3 de 
la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
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procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 GSSP i 2 CiU), cap 
en contra i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Desprès de l’exposició del sr Miquel-Àngel Diaz, tinent d'alcalde de Benestar i 
Acció Social, intervé la sra. Mónica Parés per manifestar que el seu grup 
s'abstindria ja que sempre han estat més partidaris dels convenis amb les entitats, 
més enllà de la cultura de les subvencions. 
 
A continuació, el sr. Juan-Carlos Bondia, regidor del grup municipal de GSSP, va 
manifestar que donarien suport a l'acord, que valoraven positivament els objectius 
estratègics i específics que han de tenir els projectes, considerant que la viabilitat 
del social del projecte s'hauria de puntuar més que cinc punts sobre un total de cent.  
 
 
Per part del grup municipal d'ERC, el sr. Albert Massana, digué que donarien 
suport a les bases, i va afegir, adreçant-se al grup del PP i al de C's, que la cultura 
no era perillosa encara que fos en català i que li sabia molt greu la retirada del punt 
anterior. 
 
A continuació intervingué el sr. Miquel-Àngel Ibáñez de C's, qui manifestà que, en 
relació al punt anterior retirat de l'ordre del dia (Bases reguladores del concurs 
d'escriptura dramàtica Ciutat de Gavà) en seu de Comissió Informativa es deia que 
es podia presentar en català i castellà, tot i que hi havia un apunt que uns dels 
objectius era promocionar l'escriptura en català, cosa incongruent amb les bases. En 
conseqüència, el grup d’ERC amb tota la raó, va posar de manifest aquesta 
incongruència i volien que la part de joves es fes solament en català mentre que el 
seu grup municipal volia que es pogués fer tant en castellà com en català.  
 
En relació al punt actual, considerava que els projectes de cooperació internacional 
serien més profitosos si es canalitzaven a través d'entitats d'abast superior al 
municipi, però tot i això votarien a favor. 

 
 
14 - APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ DE LES BAS ES REGULADORES  
PER A LA SOL·LICITUD I ATORGAMENT DE SUBVENCIONS A ENTITATS PEL 
DESENVOLUPAMENT D’ACTIVITATS I SERVEIS A LA CIUTAT DE GAVÀ 
 
Antecedents: 
 
1.- El Ple de l’Ajuntament de Gavà de data 26 de novembre de 2015, va acordar, aprovar 
inicialment les Bases reguladores per a la sol· licitud i atorgament de subvencions a Entitats, pel 
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desenvolupament d'activitats i serveis a la Ciutat de Gavà. No havent hagut reclamacions, 
aquestes Bases van esdevindre automàticament definitives  
 
2.- La Cap de Departament Administratiu de l’Àmbit de Benestar i Acció Social ha emès 
informe on exposa que el 2 d’octubre de 2016, va entrar en vigor la Llei 39/2015, d’1 d’octubre, 
del Procediment Administratiu comú de les Administracions Públiques, que d’entre altres 
novetats, disposa l’obligació que tenen les persones jurídiques a relacionar-se electrònicament 
amb les Administracions Públiques, fet que ha ocasionat haver de fer una revisió de les bases 
per adequar-les a la nova normativa. Alhora, es procedeix a fer dos correccions d’errades.  
 
Fonaments de Dret: 
  
1.- L’article 17.3 de l’Ordenança General de Subvencions de l’Ajuntament de Gavà estableix  
que la competència per a l’aprovació de les Bases reguladores correspon al Ple de l’Ajuntament 
de Gavà. 
 
2.- Els acords del Ple de les Corporacions Local s’han adoptar, per regla general per majoria 
simple dels membres present, segons l’article 114 del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, 
pel que s’aprova el Text Refós de la Llei municipal i de règim Local de Catalunya i no existeix 
cap norma que estableixi una majoria qualificada per a l’aprovació de les bases de subvencions. 
 
Per tot això, el tinent d’alcalde i president de l’Àmbit de Benestar i Acció Social, sotmet a 
l’aprovació del Ple, previ dictamen de la Comissió Informativa de l’Àmbit de Benestar i Acció 
Social, l’adopció del següents 
 
ACORDS: 
 
Primer.-  Aprovar inicialment les modificacions que a continuació es transcriuen a les Bases 
Reguladores per a la sol·licitud i atorgament de subvencions a Entitats, pel desenvolupament 
d'activitats i serveis a la Ciutat de Gavà, aprovades per acord del Ple municipal de data 26 de 
novembre de 2015 i publicades íntegrament en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona 
de data 16 de desembre de 2015: 
 

1. Article 7. La documentació que cal presentar. Es modifica i queda redactat com 
segueix: 

 
Doc. Bàsica a lliurar: 
 
La sol· licitud haurà de tramitar-se a través de mitjans electrònics, mitjançant instància 
normalitzada i adjuntant la preceptiva documentació. 
 
Desapareix l’Annex 6 i l’Annex 9.  
 
El Annexos passen a ser: 
 
Annex 0: Resum documentació que s’adjunta. 
Annex 1: Dades generals de l’entitat i relació d’activitats per les quals sol· licita 
subvenció dins del projecte/programa anual. 
Annex 2: Projecte descriptiu de l’activitat o el servei a realitzar, amb pressupost detallat 
de les despeses desglossat per costes unitaris  i ingressos a realitzar per la seva 
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execució. Igualment, en cas de ser necessari pel desenvolupament de l’activitat, 
s’annexarà sol· licitud de  material d’infrastructura. 
Annex 3: Certificació bancària per a transferir l’import  de la subvenció que es pugui 
beneficiar. 
Annex 4: Declaració de les subvencions rebudes d’institucions públiques o privades per 
aquest programa i compromís de comunicar a l’Ajuntament les que s’obtinguin en el 
futur. 
Annex 5: Declaració de no trobar-se inhabilitat per a contractar amb les 
Administracions Públiques o per a obtenir subvenció de les mateixes. 
Annex 6: Fitxes federatives i fulls d’inscripció 
 
La nova numeració dels diferents annexos, suposa procedir a fer les següents 
modificacions: 
 
Article 6. Les condicions i els requisits: On posa Annex 7 ha de posar Annex 5. 
Article 11. Les obligacions del/ de la beneficiari/àris: On posa Annex 6 s’ha d’eliminar i 
on posa Annex 5 ha de posar Annex 4. 
Article 18. El termini i la forma: On posa Annex 4 ha de posar Annex 3. 
Article 25. Els requeriments i els criteris de valoració específics: On posa Annex 8 ha 
de posar Annex 6. 
 

 
2. Article 8. La sol· licitud. Quedarà redactat com segueix: 
 

Les sol·licituds per accedir, participar o concórrer a les convocatòries d’aquestes bases 
s’han de formular a través de mitjans electrònics, mitjançant instància normalitzada i 
adjuntant la preceptiva documentació, que es pot descarregar de la pàgina web 
http://www.gavaciutat.cat o http://www.entitats.gavaciutat.cat 
 
Només s’acceptaran les sol· licituds presentades presencialment a l’OAC quan estiguin 
acreditades incidències tècniques en la tramitació telemàtica del registre electrònic de 
l’Ajuntament.   
 
Cal presentar una única sol· licitud per projecte anual i entitat, i s’hauran d’adjuntar per 
a cada activitat o servei pel qual es demana subvenció, un annex 2 correctament 
emplenat, assenyalant explícitament l’àmbit temàtic més coincident amb la raó social de 
l’entitat sol·licitant. 
 
Si durant el moment de la valoració s’apreciés un error en l’àmbit  escollit per part de 
l’entitat, aquesta podrà ser inclosa en l’àmbit al qual s’adeqüi millor. 
 
No es tindrà en compte cap documentació lliurada que no s’acompanyi de la 
corresponent sol·licitud, si no és per adjuntar-la a un procediment ja iniciat. 
 
Si la sol· licitud d’iniciació, incloent la obligatorietat de la presentació a través de 
mitjans electrònic, no reuneix els requisits exigits es requerirà a l’interessat perquè, en 
un termini de 10 dies hàbils, repari la falta o adjunti els documents preceptius, amb 
indicació que, si no ho fa, es considera que desisteix de la seva petició. 

 
3. Article 15.  La justificació i control 
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Al primer paràgraf s’afegeix que s’ha de presentar electrònicament el compte 
justificatiu: El/la beneficiari/ària haurà de presentar electrònicament el compte 
justificatiu dels projectes subvencionats,  mitjançant la presentació de la documentació 
següent: 

 
 

El punt número 1 dels requisits de la memòria econòmica queda redactat de la següent 
manera: 

 
1. Fotocòpia de la factura i comprovant de pagament 

 
4. Article 16. El pagament. Es modifica la redacció de l’últim paràgraf, que queda 

redactat:   
“No podrà realitzar-se el pagament de la subvenció en tant el/la beneficiari/ària no es 
trobi al corrent en el compliment de les seves obligacions tributàries, amb la Seguretat 
Social o amb l’hisenda municipal.” 

 
5. Article 18.Els terminis i la forma. S’afegeix que la sol· licitud ha de ser electrònica: 

 
“L’Ajuntament de Gavà atorgarà les subvencions de suport per a activitats ciutadanes 
mitjançant procediment de concurrència competitiva, el que implica que l’entitat 
interessada haurà de presentar la corresponent sol·licitud electrònica, acompanyada de 
la documentació necessària, en el següent termini:” 

 
6. Article 25. Els requeriments i els criteris de valoració específics (fins a 70 punts). A 

l’apartat d’Esports, l’esport de federat en edat escolar, a l’últim ítem afegir “població” i 
quedaria redactat: 
“Incidència de l’ activitat esportiva a la població.” 

 
Segon.- Sotmetre les modificacions de les bases esmentades a informació pública per un termini 
de vint dies, mitjançant un anunci que s’ha de publicar al Butlletí Oficial de la Província i en el 
tauler d’anuncis de l’Ajuntament de Gavà, així com una referència del citat anunci al Diari 
Oficial de la Generalitat, de conformitat amb el que disposa l’article 124.2 del Decret 179/1995, 
de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals i 
l’article 9.3 de la Llei 38/2003, de 17 de novembre, General de Subvencions. 
 
Cas que no s’hagi presentat cap reclamació o al· legació dintre el període d’informació pública, 
l’acord d’aprovació inicial esdevindrà automàticament definitiu. Si es presenten se seguirà el 
procediment previst en els arts. 64 i 65.1 del Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens 
Locals. 
 
Tercer.- Si l’aprovació inicial de les bases per a la sol·licitud i atorgament Bases Reguladores 
per a la sol· licitud i atorgament de subvencions a Entitats, pel desenvolupament d'activitats i 
serveis a la Ciutat de Gavà, esdevé definitiva, aprovar el Text Refós de les esmentades Bases, 
una còpia del qual,  s’annexa al present acord. 
 
L’acord va ser adoptat per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 GSSP i 2 CiU), cap 
en contra i dues (2) abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la majoria simple 
(més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en aquest moment– 
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a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 7/1985, de 2 de 
abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim local de Catalunya. 
 

---------- 
 

Una vegada realitzada l'exposició del punt per part del sr Miquel-Àngel Díaz, tinent 
d'alcalde de Benestar i Acció Social, va intervenir el sr. Miquel-Ángel Ibáñez de 
C's, qui manifesta que cal tenir en compte la transició a l'administració electrònica 
i, per tant, que l'ajuntament ha de donar suport a les entitats a fi i efectes de que no 
perdin cap subvenció. També va remarcar que a l'annex I hi havia les dades de les 
entitats que calia actualitzar ja que les que hi havia a la pàgina web municipal 
estaven molt desfasades. 

 
 

 
PART DEDICADA AL CONTROL I FISCALITZACIÓ  

DELS ÒRGANS DE GOVERN 
 

 
 
15 -  DONAR COMPTE RELACIÓ DE DECRETS 
 
Donar compte de la relació de decrets dictats entre el 19 d’octubre i el 15 de novembre de 2016. 
 
 

PRECS I PREGUNTES 
 
 
En el torn de Precs i Preguntes, la sra. alcaldessa va procedir directament a donar compte i 
contestar els precs o preguntes que, prèviament i per escrit presentat amb més de vint-i-quatre 
hores d’antelació, havien estat formulades pels diferents regidors o grups amb municipals. Tot 
seguit es reflecteix a l’acta el contingut de les interpel·lacions formulades i de les corresponents 
respostes. 
 
El primer Grup Municipal a qui la sra. alcaldessa va donar la paraula per començar a formular 
els precs o preguntes prèviament anunciats per escrit, va ser el de C’s.  
 
Efectivament, el regidor d'aquest grup, sr. Carlos García, atès --va dir-- un grupo de usuarios de 
las instalaciones del Estadi Municipal La Bóbila nos han informado de que los días de la semana 
en que el Club de Fútbol Gavá juega en su campo, no se les permite el acceso al gimnasio. Es 
por ello que formulamos el siguiente ruego: Que se trate de encontrar soluciones de acceso que 
permitan que los usuarios del gimnasio de La Bóbila puedan disfrutar de las instalaciones los 
días en que el Gavá juega en casa, sin que ello suponga ningún perjuicio para ninguna de las 
partes. 
 
Per part de l’equip de govern el sr. German Barrena va respondre: Es cierto se realiza un cierre 
del gimnasio de la Bóbila 5 horas antes de que el Gavà juegue en casa. Este cierre previo al 
partido se realiza para facilitar las actuaciones necesarias de preparación previas a los partidos y 
para evitar la coincidencia en la circulación entre abonados, jugadores de los equipos 
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participantes, árbitros, etc. Antes de cada partido se tienen que montar los postes y tensores de 
las porterías, colocar banderas y banderolas de los corners, poner las banquetas para jugadores y 
equipo técnico, regar si es necesario las zonas centrales, facilitar mesas y sillas a la prensa, 
revisar el estado de las instalaciones de los lavabos, accesos, y almacenes, entre otras. De todas 
formas, miraremos si es posible reducir esta franja horaria para disminuir las molestias 
ocasionadas a los abonados. 
 
 
Seguidament, el sr. Francisco Gavilán va exposar que es sobradamente conocida la triste noticia 
del fallecimiento de una anciana de 81 años en Reus. No queremos entrar en los pormenores que 
llevaron a que se produjera el accidente. Pero, sí queremos resaltar la importancia del 
cumplimiento de la Ley, en este caso la Ley 24/2015, de 29 de julio, de medidas urgentes para 
afrontar la emergencia en el ámbito de la vivienda y la pobreza energética. Dejando de lado la 
suspensión por parte del TC de algunos aspectos de esta Ley, tenemos que aclarar que la 
mayoría de la mencionada Ley se puede aplicar y es de aplicación directa, tanto por 
instituciones públicas como por empresas privadas. Quizás con la aplicación se podría haber 
evitado la triste noticia antes mencionada. Queremos dejar constancia que tanto el equipo de 
Gobierno del Ayuntamiento de Gavà, como los servicios sociales de nuestro municipio hacen y 
cumplen todo aquello que está en su mano para solventar y ayudar a aquellas familias que 
continúan pasándolo mal, debido las dificultades económicas. Desde el Grupo Municipal de C’s 
Gavà queremos dar nuestro apoyo a todos los organismos municipales y por lo cual 
presentamos el siguiente ruego: Que se siga prestando todo el apoyo y ayuda institucional desde 
el Ayuntamiento de Gavà a aquellas personas que lo necesiten, así como que se continúe 
obligando a hacer cumplir la legislación vigente, para conseguir que mediante la aplicación de 
la ley aumente el bienestar social en nuestro municipio.  
 
Respecte al prec el sr. Miquel-Àngel Díaz va contestar el següent: Queremos agradecerle el 
apoyo y reconocimiento que hace del trabajo del equipo de gobierno y de  los servicios sociales. 
Coincidimos en apreciar su labor ya que hacen todo lo posible para mitigar los estragos de la 
crisis económica y más en el ámbito de la pobreza energética donde las leyes nos dan un cierto 
margen de actuación. Estamos en contacto con las empresas suministradoras de electricidad, gas 
y agua para mejorar las actuaciones que eviten los cortes de suministros en los domicilios. Hasta 
hace poco se actuaba sólo cuando se tenía constancia desde Servicios Sociales de la 
vulnerabilidad de las familias y entonces se informaba a la empresa, pero con la Ley 24/2015 las 
compañías tienen la obligación de ponerse en contacto con Servicios Sociales, informar de las 
situaciones de impago y obtener un informe de servicios sociales si la familia está en riesgo de 
exclusión. Actualmente ya nos están comunicando estas situaciones, si bien aun no está del todo 
resuelto a quien le toca la labor detectivesca de averiguar si el impago es por no disponer de 
recursos económicos o por no querer pagar, y como hacerlo con los recursos de que se dispone. 
Es una cuestión que nos preocupa y ocupa tanto a las empresas como al ayuntamiento. 
 
 
En un nou prec, aquest cop a càrrec del sr. Miguel-Ángel Ibáñez, digué que tras las campañas 
realizadas de los Programas de trabajo y Formación que iniciados por el ayuntamiento de Gavà 
se han extendido y copiado en otros municipios y a efectos de poder verificar una de las 
finalidades de los mismos como es la reinserción de estas personas en el mundo del trabajo, Va 
formular el següent prec: Si no se viene realizando actualmente, que se realice un seguimiento 
de estas personas transcurridos 6 meses y un año posteriores a la finalización del programa en 
que hayan participado para así poder evaluar el grado de efectividad de dichos Programas y 
eventualmente proceder a su mejora para incrementar esa reinserción laboral tan necesaria; Que 
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se nos faciliten dichas informaciones tanto si ya se realiza el seguimiento como si, haciendo 
caso a este Ruego, se realizase de ahora en adelante. 
 
El sr. Jordi Tort va respondre que el serveis d’ocupació de l’ajuntament estan certificats amb la 
qualificació ISO i els serveis que feien des de l’ajuntament --que no eren programes 
subvencionats-- eren el servei de borsa de treball i el d’informació i orientació laboral feien un 
seguiment i a l’any següent trucaven a les persones que havien passat per aquest servei 
d’informació i orientació. Era cert que altres programes subvencionats per altres 
administracions no permetien aquest seguiment i no entraven dins de la certificació però no era 
menys cert que les persones que participaven en aquests programes tan tal començar o finalitzar 
el programa han passat pel servei d’orientació. 
 
 
La sra. Guadalupe del Rio va intervenir per expressar que desde hace algunos meses, durante la 
noche, manadas de jabalíes bajan de la montaña para dirigirse a nuestro núcleo urbano. 
Atraviesan las carreteras, creando un riesgo para los conductores, y campan libremente por 
algunas zonas del Parc del Mil.leni. Tanto el número de jabalíes como la frecuencia de sus 
“visitas” van en aumento por lo que, desde el Grupo Político Ciudadanos hacemos la siguiente 
pregunta:¿Qué acciones está tomando el equipo de gobierno para solventar este problema? 
 
Tal i com indica a la seva exposició, --va respondre la sra. Rosa-María Fernández-- s’ha detectat 
la presència de porcs senglars i porcs vietnamites a prop del casc urbà. Immediatament, s’han 
realitzat una sèrie d’actuacions per evitar que aquests animals hi arribin al nucli urbà. Es tracta 
d’un producte innocu per a les persones, plantes i animals domèstics, però que fa un olor 
desagradable pels porcs senglars i porcs vietnamites, i fa que s’allunyin. La valoració d’aquesta 
mesura ha estat positiva, ja que de moment, no s’han detectat més episodis.  Continuarem fent 
un seguiment d’ aquest tema.   
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes de C’s, el sr. Miguel Angel Ibáñez va exposar --com 
antecedents de la pregunta que desprès faria-- que  l’art. 52 b) del Reglamento de policía 
sanitaria mortuoria indica que en todos los cementerios municipales deberá existir por lo menos 
"un número de sepulturas vacías adecuado al censo de población del municipio, o por lo menos, 
terreno suficiente para las mismas". Por lo que hemos podido averiguar los Ayuntamientos 
utilizan datos estadísticos (número de fallecidos, incremento de la población, edad media de los 
ciudadanos del municipio, si se trata de un municipio turístico, etc.) para determinar el número 
de nichos vacíos en cada población. Por ello y para poder trasladar la información a esos 
vecinos formulamos la siguiente pregunta: ¿Qué cantidad de sepulturas vacías hay en estos 
momentos en el cementerio muncipal de Gavà? ¿Cuál es el criterio o fórmula que utiliza en 
equipo de gobierno para calcular esta necesidad? 
 
La regidora de l’equip de govern, sra. Gemma Badia va respondre que la quantitat  de nínxols 
buits, disponibles per a sepultures és  de 149. Tal i com diu la necessitat s’ha de calcular en 
funció del Decret 297/1997 del 25 de novembre,  (reglament de policia sanitària mortuòria):  
Atenent a la proporció anual de inhumacions, el cementiri quedaria saturat en un període 
aproximat de 2 anys. Actualment disposem de més de 5.000 metres quadrats de superfície per a 
futures construccions. També l’informem que al 2015 ja es va ampliar el cementiri i que 
continuarem realitzant ampliacions en els propers anys. 
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Acabat el torn corresponent al grup de C’s es va iniciar el del Grup Municipal d’ERC on els 
seus membres van prendre la paraula per a formular oralment els precs o preguntes formulats 
prèviament per escrit amb, si més no, vint-i-quatre hores d'antelació al començament de la 
sessió.  
 
Mitjançant la primera intervenció el sr. Albert Massana va exposar que la Junta de Govern de la 
Diputació de Barcelona va aprovar, dijous 10 de novembre, la resolució de la convocatòria per a 
la concessió dels ajuts econòmics corresponents al “Programa complementari de millora de 
camins municipals”, així com el“Programa complementari de suport a la inversió local”, del seu 
règim de concertació i de la concessió d’ajuts, en el marc del Pla “Xarxa de Governs Locals 
2016-2019”. En el primer programa, es reserva per a l’Ajuntament de Gavà fins a 45.569,17 € 
per a l’any 2019. En el segon programa, es reserva per a l’Ajuntament de Gavà fins a 
182.710,37 € per a invertir en el manteniment, reparació i conservació dels equipaments 
iinfraestructures locals d’ús general i afavorir la realització d’inversions a l’àmbit local i, a la 
vegada, dinamitzar el teixitempresarial i productiu local. Es tracta d’uns ajuts que poden ser 
destinats a millorar i arranjar el camí de ca n’Espinós.  Si bé és cert que existeix un projecte per 
construir una nova carretera, en el marc del Pla de Barris, amb un pressupost superior als 
700.000 €, el cert és que aquest projecte porta molt de retard, i a hores d’ara es desconeix quan 
es disposarà de la capacitat financera adient per tirar-lo endavant. Per aquest motiu, i donat el 
mal estat del camí, sense il· luminació, amb revolts i estrenyiments que fan perillós que s’hi 
circuli de nit, sense voreres ni voravies, cosa que provoca que hi coexisteixin vianants a peu i 
vehicles, creiem que es podria destinar en part o en tot aquesta subvenció a la millora i 
arranjament provisional d’aquest camí, més tenint en compte que no ha estat preseleccionat per 
ser transferit a la Diputació de Barcelona, com sí que ho ha estat el camí de la Sentiu. Va 
formular el següent prec: Instem el govern local a participar en els programes de la Diputació de 
Barcelona de millora de camins i d’inversions en béns d’àmbit local, redactar un projecte de 
millora de l’actual camí de ca n’Espinós a curt termini, i implementar-lo al 2019. 
 
Certament, --contestà la sra. Rosa-María Fernández-- ja participem activament als programes de 
la Diputació de Barcelona de millora de camins i d’inversions, un bon exemple, tal i com vostè 
indica es que Diputació ens ha concedit, perquè ho hem sol·licitat: El programa complementari 
de millora de camins 45.569,17€. I al Programa de manteniment, reparació i conservació dels 
equipaments i infrastructures locals d’us general, l’import de 182.710,37€, entre altres 
programes que ja tenim concedits o que em sol·licitat.  També es cert, que hem de diferenciar 
entre els programes de camins amb els programes de Vials, o Infrastructures que té la Diputació. 
Cada programa té unes característiques pròpies, i hem de sol· licitar allò que s’indica a les bases 
de la convocatòria perquè sinó quedaríem fora. El Programa Complementari de millora de 
camins, és només per camins no urbans, per lo que no tindria cabuda el camí de Ca N’ Espinós. 
Al Programa de reparació i conservació d’equipaments e infrastructures, tal i com indiquen als 
antecedents, té el condicionant, on la convocatòria parla d’infrastructures per dinamitzar el teixit 
empresarial i productiu local. En aquest cas, també es impossible, encabir el Projecte.  I per 
últim, entenc que fa referència al Plà Zonal, on Diputació de Barcelona proposa una sèrie de 
carreteres, que han de complir una sèrie de requisits molt específics. En aquest cas, vam fer un 
estudi dels vials existents a Gavà, per veure quins podien ser objecte d’aquest Pla, per proposar 
a Diputació, essent aquesta la que triarà aquells que seran transferits a Diputació. També era 
impossible el seu encaix, conforme als paràmetres indicats per Diputació. Naturalment, 
continuem treballant per fer possible el Projecte del vial de ca’n Espinós, es per això, que estem 
treballant en el fraccionament del Projecte per etapes, i seguim insistint amb Generalitat sobre el 
compromís de la Llei de Barris. Es per això, que donat que el seu grup està al Govern de la 
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Generalitat, els hi demanem col· laboració per prioritzar els compromisos adquirits a la Llei de 
Barris. Estic segura, que ens hi donaran un cop de mà.  
 
Tot seguit, la sra. Marta Jiménez, regidora d’ERC, recordà que al Ple Municipal de febrer vam 
presentar una proposta perquè es procedís a una catalogació eficaç del patrimoni cultural de 
Gavà per evitar fets com el succeït fa pocs anys amb l’obra conjunta de l’arquitecte Joan 
Barangé, el pintor Josep Maria Mejan i l’escultor Josep Maria Subirachs a la capella de 
l’Assumpció, a l’actual residència San Lorenzo. Aquest conjunt patrimonial d’arquitectura i art 
va ser destruït completament entre els anys 2006 i 2010 a causa d’unes obres que van comptar 
amb l’autorització municipal. Aquesta pèrdua patrimonial ha estat recentment divulgada a la 
premsa nacional, i ha causat la consegüent indignació. Diversos elements solts han sobreviscut a 
la destrucció, com el Crist de Subirachs, que està penjat al jardí, el sagrari i la vidriera triangular 
encarada a ponent. La vidriera encarada a migdia, en canvi, va ser totalment destruïda, així com 
els elements del mobiliari litúrgic (altar, ambó, banc de formigó, etc). A banda d’aquests 
elements, a Gavà hi ha edificis que aixopluguen obres d’art, com els frescos del pintor i 
arquitecte Ignasi Maria Serra Goday a la capella de la Mare de Déu de Montserrat o del 
Santíssim de l’església de Sant Pere (referenciats a la Gran Enciclopèdia Catalana), o la capella 
privada de la masia de can Mas, on hi ha la placa funerària del pròcer Honrat, de l’any 945, 
trobada a la necròpoli de Rocabruna, i que designa el gavanenc més antic de qui coneixem el 
nom. Frescos d’Ignasi M. Serra al temple de Sant Pere de Gavà, i placa d’Honrat, del segle X El 
crist de Subirachs penjat a la paret del pati de la residència, i el sagrari encastat a la paret de la 
sala. El sostre de rajola s’ha tapat amb un fals sostre de pladur. Davant d’aquests fets, va 
formular el següent prec: Instem l’Ajuntament de Gavà a: 1.- Catalogar i protegir, mitjançant la 
declaració de Bé cultural d’interès local, els elements que han sobreviscut a la destrucció de la 
capella de l’Assumpció. 2.- Mediar entre la propietat i els artistes que han vist destruïda la seva 
obra, o els seus representants, per aconseguir una restitució dels elements malmesos o, si més 
no, una posada en valor, de forma contextualitzada, del patrimoni que ha sobreviscut. 3.- 
Catalogar i protegir, mitjançant la declaració de Bé cultural d’interès local, els frescos d’Ignasi 
Serra de la capella del Santíssim o de la Mare de Déu de Montserrat de l’església de Sant Pere, i 
la llosa sepulcral del pròcer Honrado, del segle X, existent a la capella privada de la masia de 
can Mas. 4.- Iniciar amb urgència la confecció de l’inventari del patrimoni cultural local, pas 
previ per efectuar una proposta de catalogació i protecció integral dels elements patrimonials 
locals. 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz va respondre que estaven d’acord en que és lamentable que es 
destrueixi patrimoni de la ciutat de Gavà. Encara que estigui en mans privades no ens agrada 
que això succeeixi. Protegir aquest patrimoni és el que va motivar a fer l’any 2000 el catàleg de 
patrimoni cultural i la nostra voluntat és actualitzar-lo aquest any amb el suport de la Diputació 
de Barcelona. En tot el tema de la capella de l’Assumpció la nostra actuació ha estat de diàleg 
amb les persones afectades i amb els actuals propietaris. Diàleg no perquè ens sentim culpables, 
com afirmava un titular d’una notícia, sinó perquè ens dol el que ha passat. L’ajuntament, quan 
va fer el catàleg de patrimoni el va posar a informació pública perquè els particulars o qualsevol 
entitat o institució poguessin fer les al·legacions que consideressin pertinents i alertar si hi havia 
patrimoni que no constava al Catàleg i que consideraven que havia d’estar protegit. 
L’ajuntament no coneix tot el que hi ha de valor en mans privades a la ciutat. En aquest cas no 
va haver-hi cap al· legació sobre la Capella i quan els propietaris del convent van demanar 
llicència d’obres per fer la residència no existia cap impediment que justifiqués no donar-la, i 
per això es va donar. Ara, iniciarem els tràmits legals perquè la Generalitat de Catalunya declari 
bé cultural d’interès local les restes que es conserven de la Capella i també les altres obres que 
vostè esmenta perquè no torni a haver-hi destrucció de patrimoni de la ciutat de Gavà. En quant 
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a posar en valor el patrimoni que encara es conserva de la Capella es mediarà amb el propietari 
per posar en valor les obres artístiques existents,  per exemple, perquè posi una placa informant 
de l’autoria de l’escultura. Igualment es farà amb els altres objectes que es conserven 
 
 
En la tercera intervenció corresponent al Grup Municipal d’ERC, el sr. Andreu Pérez es va fer 
ressò de que fa un temps, l’Ajuntament de Gavà va posar a disposició de la ciutadania una APP 
de seguretat ciutadana amb la qual els ciutadans podem posar en coneixement de la Policia 
Municipal incidències referents a la seguretat i alhora rebre alertes de seguretat directament als 
dispositius mòbils. Aquesta experiència creiem que té molt recorregut encara per fer i que es pot 
ampliar a altres aspectes de la vida de la ciutat. Per exemple, en matèria de via pública, es 
podria crear una nova APP que permetés als ciutadans alertar els serveis municipals o 
directament a l’empresa PRESEC de desperfectes obervats a la via pública, cosa que permetria 
agilitzar la tramitació dels procés necessari per procedir a la seva reparació; o en l’àmbit 
cultural, crear una altra APP que permetés a les persones interessades estar permanentment 
informades de l’agenda cultural local, com a eina complementària als sistemes tradicionals 
utilitzats fins ara. Per tot això va formular el següent prec: Instem el govern local a estudiar i 
promoure la creació de dues noves APP d’àmbit local, una que permetés alertar els serveis de 
PRESEC de les incidències a la via pública, siguin per desperfectes o problemes de neteja, i una 
altra que mantingués els usuaris informats de l’agenda cultural de la ciutat. 
 
El sr. Èric Plaza regidor de l’equip de govern va respondre que l’app de seguretat ciutadana ja 
integra un opció específica de manteniment de la ciutat. No obstant això, va informar que 
estaven treballant amb una nova web municipal que farà de gavaciutat.cat una web més 
accessible i transparent que podria veure la llum l’any vinent. A més, també s’estava treballant 
amb la implementació d’una nova app municipal que integri tots els serveis que esmentava el 
prec així com l’agenda municipal. i alhora s’activaria un servei de whatsapp e PRESEC, SA per 
tal que la ciutadania pogués transmetre les urgències de manteniment de la cuitat. 
 
 
Novament la sra. Marta  Jiménez, en una segona intervenció, va exposar que actualment 
existeixen a Gavà diferents colònies de gats detectades i controlades, gràcies a la col· laboració 
de ciutadans voluntaris que, d’acord amb l’Ajuntament, realitzen tasques de seguiment, cura i 
control de població d’aquests animals, en col· laboració amb centres veterinaris que 
s’encarreguen de la seva esterilització, a càrrec d’una partida del pressupost municipal 
especialment destinada a aquests afers. Un dels problemes que ens han comentat és que la 
manca d’una identificació que certifiqui la tasca de control que realitzen, de vegades aquests 
voluntaris són increpats per ciutadans que desconeixen la mecànica de funcionament d’aquest 
tema. Ara bé, hem rebut notícia que hi ha més colònies de gats no controlades a l’entorn del 
barri de Can Tries, que caldria incloure en el programa de control de població amb el mateix 
sistema que les ja existents detectades; paral· lelament, hem sabut que una colònia de les ja en 
principi controlades, ubicada a l’entorn de la parròquia de Santa Teresa, en un braç de riera sec, 
ha hagut de desplaçar-se perquè s’han efectuat obres a la tanca de la parròquia que els impedeix 
accedir-hi; es donava el cas que aquesta colònia en concret mantenia neta de rosegadors tant la 
parròquia com els carrers i edificis propers, entre els quals la llar d’infants pública Josep 
Pallach. Davant d’aquests fets, formulem el següent Prec. Instem el govern local a: Mantenir 
actualitzat el cens de colònies de gats al municipi, incloguent-hi les noves detectades i reubicant 
les actualment reconegudes quan sigui necessari, de forma que es mantingui el control sobre la 
seva població per evitar-ne la proliferació, i alhora es pugui seguir fent el servei de controladors 
de plagues de rosegadors; Que aquestes persones que actuen de controladors de les colònies de 
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gats i en tenen cura, prèvia consulta i en consens amb ells, tinguin algun document identificatiu 
que les acrediti davant la resta de ciutadans, per tal d’evitar picabaralles; Realitzar campanyes 
de sensibilització entre la població sobre la tasca que s’està duent a terme, d’una banda, i d’altra 
sobre com tenir cura dels animals de companyia i evitar-ne la proliferació i ensalvatjament; 
Declarar com ampliable la partida destinada a esterilitzacions de gats per evitar la proliferació 
de les colònies que hi ha al carrer, per tal d’evitar que els fons s’acabin abans de finalitzar 
l’exercici. Si aquest és el cas per al 2016, com sembla ser, fer les modificacions de crèdit 
pertinents per seguir possibilitant aquesta tasca. 
 
La regidora Gemma Badia respongué que ses de l’any 2013 l’Ajuntament de Gavà  amb 
col·laboració de la Protectora Animals Sense Sostre (ASS), va posar en marxa un programa de 
control higienico-sanitari dels gats de carrer. Actualment s’estan controlant més de 20 colònies 
de gats repartides entre la zona de Gavà Mar, la zona industrial i el nucli urbà. La informació és 
derivada a través de les esterilitzacions que es realitzen per part de la clínica veterinària 
contractada per fer el servei. Pel que fa a la identificació de les persones voluntàries que 
s’ocupen del manteniment de les colònies, actualment estem a l’espera de que ens completin 
tota la informació requerida des de l’Ajuntament per generar les identificacions. En quant a les 
campanyes de sensibilització: L’Ajuntament de Gavà ha realitzat diversos esdeveniments 
relacionats amb animals de companyia i en ells s’ha aprofitat de fer campanya de sensibilització 
junt amb diverses protectores d’animals.  Aprofito per subratllar que la partida pressupostària 
destinada a campanyes per a la salut ha estat incrementada i ha de servir també per a les 
destinades a  aquest tipus de  sensibilitzacions. En relació a la partida pressupostària destinada a 
les esterilitzacions, com vostès ja saben en el pressupost per a l’any 2017 s’ha doblat l’import 
aquesta partida. Amb el que queda palès el nostre interès en continuar incrementant les 
actuacions i el control. 
 
Va intervenir de nou el sr. Albert Massana per dir que la Junta de Govern de l’Àrea 
Metropolitana de Barcelona va aprovar, el passat 8 de novembre, i d’acord amb la distribució 
del Programa d’Actuacions de Millora Urbana i Social 2016-2019 que forma part del Pla 
d’Inversions de l’Àrea Metropolitana de Barcelona, la inclusió de les despeses corrents per al 
finançament de, entre d’altres, 954.100,00€ per a l’Ajuntament de Gavà per a la neteja i 
manteniment vies públiques i parcs municipals. Entenem que aquesta quantitat anirà destinada a 
finançar l’activitat de l’empresa municipal PRESEC, que s’ocupa de la neteja i manteniment de 
les vies públiques de la ciutat. Donat que l’objectiu del programa és contribuir alhora a la 
millora urbana i social, creiem que pot ser una bona oportunitat per contractar, a PRESEC, dins 
del percentatge de personal discapacitat que la llei imposa, la contractació de persones amb 
discapacitat intel·lectual o psíquica, atès que fins ara només s’hi han contractat persones amb 
disminucions de tipus físic. Va formular el següent prec: Instem el govern local a contractar, bé 
a l’empresa PRESEC, bé en altres àmbits municipals, persones amb discapacitats intel· lectuals i 
psíquiques. 
 
 
El sr. Jordi Tort va informar que l’Ajuntament i l’empresa municipal PRESEC, S.A. havien 
estat sensibles a les persones amb discapacitat intel· lectual o psíquica. En aquest sentit, tant en 
la plantilla de l’ajuntament com en la de PRESEC, SA, es superava, amb escreix, el mínim 
legal, de persones contractades amb  discapacitat intel·lectual o psíquica. A més, l’ajuntament 
afavoria la inserció laboral d’aquest col· lectiu fent diverses actuacions en les que es reservaven 
un nombre mínim de llocs de treball per a persones discapacitades. 
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Un cop conclòs el torn de la formació política d’ERC, va començar el corresponent al Grup 
Municipal de GSSP. 
 
En una primera intervenció el regidor d’aquest grup, sr. Juan-Carlos Bondia, va recordar –com a 
antecedents– que en les últimes setmanes als carrers propers a la muntanya com són Clara 
Campoamor, Montserrat Roig, Av dels Bòbiles entre unes altres, podem trobar a la nit un grup 
de senglars que baixen de la muntanya a la recerca d'aliment, aquest augment d'aparicions és 
cada vegada més usual. Va formular el següent prec: Què aquest ajuntament realitzi alguna 
campanya similar a la d'altres ajuntaments per evitar que la gent deixi menjar al carrer, 
s'intensifiqui la recollida d'escombraries pels carrers propers a la muntanya amb tal d'evitar que 
vengen aquests animals i que s'incloguin tractaments alternatius que excloguin la caça o la mort 
de l'animal; Que es notifiqui al grup municipal “Gavà, Sí es pot” i a la resta de grups municipals 
de les actuacions realitzades per part del govern sobre aquest tema. 
 
Com ja hem indicat anteriorment, --assenyalà la sra. Rosa-Maria Fernández-- els tractaments 
que estem seguint exclouen directament la caça i la mort del animal. Es tracta d’un producte, 
que només fa un olor desagradable, però que fa que els senglars hi marxin. Com he indicat, la 
valoració ha estat positiva. Però naturalment, continuarem treballant sobre aquest tema.  
 
 
En un nou prec, aquest cop a càrrec del sr. Miguel Herrera va exposar que la Gestión del Factor 
Humano en las organizaciones implica la administración justa del fondo de salarios del 
personal. El reparto de la masa salarial, las tensiones y fenómenos que aparecen en torno a los 
salarios, tanto de tipo humano como económico, no deben ser algo imprevisto en las 
administraciones públicas. La comprensión de este hecho nos lleva a la indudable aceptación de 
la necesidad de dos herramientas imprescindibles para una correcta elaboración de la Relación 
de Puestos de Trabajo en la Administración pública, que derivará a su vez en un sistema más 
justo, coherente y equitativo de la gestión de salarios y recursos humanos. Sería inconcebible 
para ningún Ayuntamiento serio plantear acciones retributivas sin contar con un Departamento 
de Recursos Humanos, y sin disponer de una RPT (R.L.T en catalán), legalmente introducido en 
nuestro ordenamiento jurídico por la Ley 30/1984, de 2 de agosto. Y por lo tanto consideramos 
también inconcebible la realización correcta de la RPT sin asumir, tal y como exige la Ley, dos 
herramientas imprescindibles para realización de la RPT: El Organigrama y la Valoración de 
Puestos de Trabajo. 
 
Organigrama.- 
Con carácter previo a la elaboración de la RPT deberán analizarse las diferentes funciones que 
realiza la Corporación local, intentando compaginar la organización necesaria con la 
organización económicamente sostenible y con la organización actual. Así, la relación de 
puestos de trabajo deberá definir el organigrama (no confundir con la plantilla que se aprueba 
con los Presupuestos) que se pretende en la Entidad local, que deberá recoger la organización 
actual. Por tanto, partiendo de la situación existente del personal, deben analizarse las tareas que 
realizan y a partir de ahí, plantear las modificaciones que se consideren necesarias. Para ello, la 
primera actuación del equipo que elabore la RPT será analizar los puestos de trabajo existentes 
en la Corporación local, examinando las tareas que realizan las personas que en ese momento 
ocupan dichos puestos de trabajo. Esta fijación definitiva del conjunto de puestos de trabajo 
exige la definición del organigrama que se desea.  
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Valoración de Puestos de Trabajo.- 
En las políticas del área de los RR.HH. tiene que aparecer definido el tratamiento que se debe 
dar a las retribuciones. Esta política y las acciones que de ella dimanan no son posibles, sin 
embargo, si antes de su elaboración no se conoce cuál es el valor que tiene cada puesto de 
trabajo de la administración. Los métodos y técnicas que nos van a ayudar en la tarea de 
conocer el valor de los puestos que existen en una organización se engloba dentro de lo que 
llamamos Valoración de Puestos de Trabajo. Esta necesidad viene indicada en el art. 33.3 del 
Decreto Legislativo 1/1997 de 31 de octubre. Por lo tanto se entiende que la valoración es un 
método que valora o aprecia el trabajo que se realiza en la Administración y le atribuye un valor 
que posteriormente se traducirá en un precio, puntos o salario (según cómo desarrolle el 
Departamento de Recursos Humanos la herramienta).  
La contrapartida de la Valoración de Puestos de Trabajo es bastante positiva ya que: Se trata de 
valorar el puesto y las funciones, no a la persona; Los resultados podrían concretar de manera 
más equitativa la política salarial del Ayuntamiento; Solventará problemas de justicia y 
comparación salarial; Proveerá de una estructura equitativa de la remuneración, cumpliendo así 
el principio de igualdad laboral “a mismo empleo, misma retribución” 
Por si los efectos positivos no parecieran suficientes, poseer una Valoración de Puestos de 
Trabajo evitaría los siguientes posibles problemas, algunos de los cuales ya se producen en el 
Ayuntamiento de Gavà: Desigualdad entre sueldos, por una incorrecta valoración de la 
importancia del puesto y sus funciones; Dificultades para situar a trabajadores nuevos, así como 
fijar de forma justa y objetiva los nuevos salarios; Problemas para fijar las retribuciones al 
cambiar las funciones de cierta parte del personal, al no estar ni tipificada ni valorada la 
función; Dificultades en la revisión salarial de forma justa, equitativa y objetiva. 
Así pues comprobamos que el Organigrama y la Valoración de Puestos de Trabajo, no solo son 
herramientas imprescindibles para una correcta realización de la RPT, sino que también son 
necesarias para un buen funcionamiento del Departamento de RR.HH. además de ser 
obligatorias por Ley. Por todo lo expuesto desde Gavà, Sí se puede rogamos: Que atendiendo a 
lo que es más beneficioso para el buen funcionamiento del Ayuntamiento de Gavà, así como de 
la justa y equitativa retribución salarial de las y los empleados, así como atendiendo también a 
lo que exige la Ley se disponga de un Organigrama y de una Valoración de Puestos de Trabajo 
en el plazo más breve posible, que en ningún caso debería superar los 12 meses desde la fecha 
del presente escrito, informando en todo momento a los grupos municipales del desarrollo del 
mismo y plazos previstos; Enviar copia a todos los grupos municipales para su conocimiento. 
 
Sobre aquesta qüestió el sr. Tort va dir el sr. Herrera els hi havia fet un al· legat que li va 
recordar quan el dia que els hi va dir que una tona eren mil quilos. A continuació, va dir que 
havia recollir la informació de diverses pàgines d’Internet obviant expressament, al seu 
entendre, una part del text d’aquelles pàgines. Va dir que l’ajuntament des de l’entrada en vigor 
del EBEP va fer la relació de llocs de treball al 2008 amb la col·laboració de la Diputació de 
Barcelona i constaven valorats tots els llocs de treball i es disposava d’un organigrama orgànic. 
Considerava que fer una nova valoració de llocs de treball era una tasca intensa i complexa que 
havia de comptar amb la participació de tots els actors. A més, va destacar la impossibilitat 
d’incrementar la massa salarial en atenció a la normativa vigent qüestió que no permetia fer 
revisions salarials a l’alça per més que, es tingués voluntat de resoldre la justa demanda 
d’equiparació salarial del personal provinent dels antics organismes autònoms. 
 
El sr. Herrera va dir que la RLT, en efecte, no era una vareta màgica però ell tant sols havia dit 
que era necessària, evitava problemes i era obligatòria per llei.  
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Contestat el prec, el mateix regidor de GSSP va passar a formular un segon en el qual, expressà 
que tras la reunión del Consell de Comerç hemos comprobado la desafección de muchos nuevos 
negocios/comercios hacia las asociaciones de comerciantes, ya que no entienden el valor de las 
mismas y el trabajo que realizan. Esto además produce un efecto contagio que desincentiva a 
futuros nuevos negocios a colaborar, y finalmente a la apatía de quienes ya participan. Ante los 
retos neoliberales que nuestros pequeños comerciantes se tienen que enfrentar, ahora más que 
nunca son necesarias la unión de las y los comerciantes y una visión global del comercio en la 
ciudad, entendiendo la ciudad como un conjunto vivo y dinámico, que no solo consume en la 
ciudad, sino que participa de ella. De la misma forma hay que extender la visión de los/as 
comerciantes para que la ciudad no sea tan sólo un núcleo de clientes, sino que los comercios 
formen parte activa de la vida de la ciudad. Para ayudar a estas dinámicas compartidas, de 
visión cooperativa comercial, y de visión general de la ciudad como un ente plural y dinámico 
Desde Gavà, Sí se puede  rogamos: Que el Ayuntamiento firme un Acuerdo con las 
asociaciones de comerciantes y pueda proveer una partida económica destinada al pago de la 
cuota para nuevos comercios/negocios, de forma que estos puedan participar de manera gratuita 
durante el primer año en una asociación comercial. A su vez que la asociación realice un 50% 
de descuento sobre la cuota que va a pagar el Ayuntamiento para el nuevo comercio/negocio 
durante este primer año; Que el Ayuntamiento en este acuerdo pida a las asociaciones de 
comerciantes que el 2º año la cuota para los nuevos comercios/negocios sea del 50%. Esta cuota 
ya sería pagada por los nuevos comerciantes;  Que se cree un Plan Estratégico Local de 
Comercio para desarrollar una visión global, plural y conjunta del comercio en la ciudad y su 
integración como parte vital de la misma; Una vez realizados tanto el acuerdo como el Plan , 
enviar copia a todos los grupos municipales para su conocimiento. 
 
 
El sr. Ramon castellano va respondre el següent: Des del Departament de Comerç, Turisme i 
Fires de l'Ajuntament de Gavà es treballa constantment i amb una visió global del comerç a la 
ciutat així com de forma individual amb tots aquells que sol·liciten informació i suport. De la 
mateixa manera, es treballa contínuament amb les associacions de comerciants i gremis de la 
ciutat per formar i fomentar la dinamització del teixit comercial. Des de l'any 2014, i any rere 
any, el govern municipal ja disposa i executa un Pla de Dinamització Comercial, molt ampli i 
pactat amb el sector, que recull tot allò que tant des de l'Administració com des del propi món 
associatiu de referència, es considera essencial, prioritari i resolutiu amb una forta i elevada 
valoració per part del sector així com de molts positius resultats finals. El Govern Municipal ja 
tanca força acords amb totes i cadascuna de les associacions de comerciants i gremis de la ciutat 
però, el que Vostè pretén en aquest Prec que presenta, cal advertir-lo que és del tot inviable per 
no ajustar-se a la legalitat vigent. La vinculació entre un comerç i una associació de 
comerciants, tots dos com a entitats privades que són, no permet la intromissió de 
l'Administració i molt menys destinant fons públic. Ja no cal dir-li per tant, que les fórmules de 
funcionament que exposa de relació entre els mateixos en aquest sentit o del funcionament d'una 
entitat privada com és una associació, club o entitat, no procedeixen. El comerç de Gavà és, 
hores d'ara, més viu i dinàmic que mai essent peça essencial en la vida social, econòmica i 
cultural de la ciutat. Tingui present, Sr. Herrera per a la seva tranquil· litat, que el seguirem 
ajudant, formant, acompanyant i dinamitzant, i afrontant tots i cadascun dels nous reptes que 
se'ns presentin en una societat en constant transformació, això sí, sempre sense faltar a la 
reglamentació corresponent i ajustant-nos a la legalitat vigent. I és per això que el seu prec no 
pot ser atès doncs no procedeix en dret. 
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De nou intervingué el sr. Miguel Herrera per exposar que como todas y todos sabemos el 
reciclaje es un proceso cuyo objetivo es convertir desechos en nuevos productos o en materia 
para su posterior utilización. El reciclaje es un componente clave en la reducción de desechos 
contemporáneos y es el tercer componente de las 3R (“Reducir, Reutilizar, Reciclar”). Como 
Ayuntamiento debemos ser modelo y ejemplo para la ciudadanía. No obstante en nuestro 
Ayuntamiento no disponemos de cubos especializados de reciclaje en las distintas plantas del 
mismo. Desde Gavà, Sí se puede rogamos: Que se habiliten cubos para diferentes tipos de 
desechos en las diferentes plantas del Ayuntamiento con el fin de fomentar y aplicar el reciclaje 
en nuestro propio edificio como modelo para la ciudadanía 
 
Ls sra. Rosa-María Fernández va respondre: Indubtablement, la gestió dels residus i l’eficàcia 
en els recursos es un tema que ens preocupa i que ens ocupa. El 95% dels residus derivats de la 
pròpia activitat de l’Administració Local, son paper. Suposo que no ho haurà vist, i per això ens 
sol·licita que fomentem mesures de reciclatge. Però, pel seu coneixement, a cada planta des de 
la planta O a la planta 8, hi han contenidors de paper, i als office, que es on es pot menjar,  hi 
han contenidors de reste i orgànic. Naturalment, sempre podem millorar els models d’actuació, i 
aquesta es la nostra voluntat, la millora i l’eficàcia. Però lo que no es correcte que insinuí, es 
que no reciclem. 
 
 
 
Per acabar el torn de precs i preguntes de GSSP, el sr. Juan-Carlos Bondia va exposar --com 
antecedents de la pregunta que desprès faria-- que  los espacios multifuncionales municipales 
con gran capacidad de personas  son utilizados en muchas poblaciones para realizar todo tipo de 
actividades como las empresariales, ferias, eventos, conferencias, artes escénicas, filmaciones, 
actividades de asociaciones, etc... Además suelen tener salas habilitadas para la realización de 
actos  con mayor o menor número de  asistentes.  En otras poblaciones cercanas a Gavà como 
son Viladecans, Sant Climent del Llobregat, Sant Boi del Llobregat, Begues, entre otras, ya 
disponen de espacios o salas  con capacidad para 300 personas o más, que están a disposición de 
todo el tejido asociativo y empresarial del municipio. En cambio en Gavà disponemos de 
algunas salas pero no de gran capacidad, aunque se valora muy positivamente el hecho de la 
gratuidad de las salas en nuestra ciudad. Va acabar preguntant: ¿Tiene pensado este gobierno 
durante su legislatura el estudio y construcción de un espacio de gran capacidad  para que lo 
usen nuestras empresas, entidades, asociaciones y vecinos/as? En caso afirmativo, ¿Cuál es el 
calendario previsto por el gobierno para la realización de esta obra? ¿Cuál sería el coste de esta 
obra? 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz respongué el següent: En principi, no tenim pensat fer un espai 
multifuncional com el que vostè esmenta ja que tenim una bona xarxa d’equipaments sectorials 
(culturals, socials, esportius, per empreses, de barri,...) que compleixen aquesta funció. Altres 
municipis han optat per un model de tenir un espai on compartir funcionalitats, nosaltres, per la 
nostra història i desenvolupament municipal hem arribat a disposar un seguit d’equipaments que 
compleixen amb les necessitats de les entitats, empreses, ciutadania en general. De totes 
maneres és cert que aniria bé de disposar de més equipaments o un de multifuncional, però 
abans de construir un nou equipament hem de prioritzar mantenir els equipaments existents en 
bon estat. Hem passat uns anys, degut a la crisi, que hem pogut fer poca inversió en 
equipaments i ara estem fent un Pla de modernització dels equipaments esportius i dels 
socioculturals per fer un impuls en aquest sentit. 
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Finalment, i en quant els precs o preguntes formulats prèviament per escrit amb, si més no, vint-
i-quatre hores d'antelació al començament de la sessió, li va correspondre fer ús de la paraula al 
Grup Municipal del PP.  
 
En un primer, la regidora del PP, sra. Mónica Parés, formulava a l’equip de govern el prec de 
que la ciutat de Gavà es comença a preparar per a la Cavalcada de Reis del proper més de gener. 
Recordem una de les reclamacions que ens van fer des de la ciutadania i que el Grup Popular va 
presentar com a Prec el mes de gener d'enguany tornant a fer la mateixa petició. Es per tot 
l’exposat, que el Grup Municipal Popular presenta el següent prec: Que el Govern Municipal 
estudiï modificar l'horari de sortida de la Cavalcada de Reis a partir de l'any vinent tot tenint en 
compte els suggeriment de la ciutadania i adaptant-la als horaris dels més minyons. 
 
El sr. Germán Barrena, regidor de l’equip de govern, va respondre el següent: Compartim amb 
vostès que la Cavalcada de Reis acaba tard pels infants. Tot i això, hem de tenir en compte que 
és un dia especial pels nens i nenes de Gavà, un dia on els horaris es trastoquen La Cavalcada 
acaba tard perquè fem un recorregut que permet a la ciutat de Gavà gaudir-la abastament. Hi ha 
persones que van d’un punt a l’altre per veure les carrosses diverses vegades. I això no volem 
canviar-ho. També, a vegades, comença una mica tard perquè els reis quan surten de la plaça 
per pujar a les carrosses s’aturen per saludar als infants que hi ha a la plaça. Això tampoc volem 
escurçar-lo. Intentarem evitar les incidències tècniques que van haver-hi l’any passat i van 
generar més retràs de l’habitual. Això ho intentarem posant tots els mitjans que tenim els nostre 
abast. Finalment, acceptant el seu prec, començarem l’espectacle de l’arribada dels reis mitja 
hora abans, a les 6 de la tarda. Amb aquest avenç esperem que la cavalcada finalitzi a un horari 
més adequat per a tothom. 
 
 
Tot seguit, es va passar a un segon prec o pregunta del PP.  I així la sra. Mónica Parés, 
manifestà que pensant en la propera campanya de Nadal, el Govern Municipal ha presentat 
diverses iniciatives de caire local i supralocal en defensa del comerç de proximitat sota el lema 
«Quina Sort». Aquesta campanya com moltes altres de la ciutat hauria de servir per donar a 
conèixer els nostres serveis i les nostres àmplia oferta a veïns, veïnes i visitants. Per això és 
important fer ús de les nostres eines i també involucrar a la ciutadania des de les noves 
tecnologies i les xarxes socials. Per tot l’exposat va formular el següent prec: Que el Govern 
Municipal incentivi l'ús del Hastag:Gava a properes campanyes de promoció de al ciutat entre 
els usuaris de les xarxes socials per donar a conèixer la nostra oferta i el nostre potencial des de 
la proximitat d’una realitat propera i real. 
 
El sr. Jordi Tort va respondre que el conjunt de xarxes corporatives municipals el Hastag:Gava 
es venia utilitzant de manera habitual quan es publicaven continguts d’interès local. D’altra 
banda, quan la informació tenia un interès més enllà del municipal s’utilitzava el Hastag amb la 
temàtica corresponent a que es feia referència. En properes ocasions ho tindrien en compte per 
poder utilitzar-ho en els formats que creien que ho havia dit la regidora com era en el seu ús en 
cartells impressió d’anuncis, etc. 
 
 
En un tercer prec la sra. Mónica Parés recordà que al Plenari del mes d'octubre es varen aprovar 
les Ordenances Fiscals per l'any 2017. El Grup Popular s'ha va abstenir en totes i entre elles, la 
referent a la Taxa d'obertura d'establiments. Entenem que és important incentivar als 
emprenedors i a empreses que escullen la nostre ciutat per dur a terme el seu projectes i que per 
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tant, haurem d'evitar càrregues sobre els mateixos. Va formular el següent prec: Que el Govern 
Municipal elimini la taxa de 200 € a pagar per les activitats tutelades pel Centre de Suport 
d'Empreses dins del Viver d'Empreses com un incentiu més pels emprenedors que escullen 
iniciar el seu negoci a la nostra ciutat; El sr. Jordi Tort va respondre que consideraven que la 
proposta anava amb la línia de reducció de taxes d’inici d’activitat que, amb anterioritat ja havia 
estat subvencionades. Com creia que era una proposta encertada va dir que l’acceptarien i seria 
inclosa en l’aprovació definitiva de les ordenances fiscals per tal de poder promocionar el viver 
d’empreses emergents. 
 
 
En un nou prec, aquest cop a càrrec del sr. Josep Llobet, va exposar que han passat quasi 40 
anys des de l’aprovació de la Constitució actualment vigent al nostre país. Aquesta, va ser 
recolzada pel 90% de la població i va ser fruit d’un ampli consens polític i social. Fa alguns 
anys que existeix un debat sobre la seva modificació y actualització però aquest s’hauria de 
tractar des dels mateixos valors amb els que es va signar. Considerem que aquest Norma Magna 
és fonamental per ser una manifestació de democràcia, llibertat, pluralisme polític, prosperitat, 
desenvolupament... Cada 6 de desembre es commemora la seva aprovació amb un dia festiu 
d’àmbit nacional. Va formular el següent prec: Que s’acordi la commemoració anual del Dia de 
la Constitució, el 6 de Desembre a la ciutat de Gavà amb la celebració prèvia de la “Setmana del 
78” per donar a conèixer a la ciutadania els valors dels que gaudim gràcies a aquesta a ella. 
 
El sr. Miquel-Àngel Díaz va contestar que la constitució se celebra a nivell nacional, com 
creiem que correspon a una fita tan important pel nostre país i per a la nostra història. És un dia 
festiu i es fan actes diversos per commemorar, recordar i explicar al Constitució i el que 
representa a les generacions més joves. Ens sembla que amb aquesta celebració i amb el que 
fem a Gavà durant tot l’any d’actes que posen en valors la democràcia, la llibertat, el pluralisme 
polític, i altres conceptes que vostè esmenta i que compartim, ja és una bona actuació per 
sensibilitzar i mostrar aquests valors entre la població.  Exemples d’aquests actes serien el dia 
mundial de commemoració de les víctimes de l’holocaust, que també es treballa molt a les 
escoles a través de la Guia educativa. O la Setmana Europea, que posa en valor la Unió Europea 
al mateix temps que mostra la diversitat de països que la conformen.  
 
Finalment i acabant el torn de precs i preguntes, el sr. Josep Llobet,  donat que –digué–  segons 
hem pogut comprovar i han fet difusió els mitjans de comunicació local, els porcs senglars han 
arribat al Parc del Mil·lenni. No és la primera vegada que aquests animals s’acosten al nucli 
urbà però sí que aquest fet comença a ser ara una preocupació. Per evitar que es repeteixi la 
situació, hem conegut que s’han fet batudes i s’ha fet ús de repel· lents. Va formular la següent 
pregunta: Quin és el capteniment del Govern Municipal sobre els efectes de la presència de 
porcs senglars al Parc de Mil·lenni? Com valora el Govern Municipal les accions agressives 
dutes a terme en els darrers dies? S’han previst accions més pedagògiques com campanyes entre 
el veïnat per que no llencin escombraries a l’entorn del Parc del Mil· lenni, nous horaris 
recollida o la creació de corredors vers per que els animals puguin desplaçar-se pel seu hàbitat 
natural?  
 
Sobre aquesta qüestió la sra. Rosa-María va donar per reproduïda la resposta donada 
anteriorment 
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DECLARACIONS POLÍTIQUES  
 
1 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIP AL DE GSSP 

SOBRE EL TRANSPORTE PÚBLICO ESPECIAL PARA PERSONAS CON 
MOVILIDAD REDUCIDA.  

 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  de GSSP sobre el 
transport públic especial per a persones amb mobilitat reduïda, declaració que, després del debat 
i un cert consens entre els grups que finalment votarien a favor, diu així:  
 
En la sociedad actual, con una esperanza de vida en constante aumento, un gran número de 
personas que por accidente o enfermedad han visto disminuida su capacidad de movimiento y 
comunicación y un importante número de personas que temporalmente ven limitada su 
movilidad. La propia sociedad demanda mejoras de las condiciones de accesibilidad en el 
transporte pues de ello redundará una mayor calidad de vida de dichas personas y de la sociedad 
en general. 
 
La movilidad en el transporte es un derecho fundamental para toda la ciudadanía y una 
configuración del servicio accesible a cualquier persona en un entono amigable, seguro y 
confortable para todos que  incide en la calidad de vida de toda la sociedad. El diseño universal 
en el transporte público beneficia a todas las personas de todas las edades y todas las 
capacidades. 
 
El servicio de taxi es un servicio rápido, cómodo y seguro (que permite la utilización de un 
vehículo de tamaño reducido para un uso individual o por parte de un grupo pequeño de 
personas con y sin discapacidad.) Sin embargo, los vehículos habituales en los servicios de taxi 
no permiten el acceso con facilidad y en condiciones dignas a la mayoría de personas en silla de 
ruedas. 
 
En la actualidad nos encontramos que el número de taxis adaptados para silla de ruedas en la 
zona del Baix Llobregat es inexistente, teniendo en cuenta el gran número de habitantes en toda 
la zona.  
 
Los usuarios que necesitan este servicio adaptado para moverse por cualquier motivo fuera de 
las horas en las que funciona el bus o tren, tienen una única opción que es solicitarlo a TAXI 
AMIC. Esta empresa les facilita un taxi desde Barcelona con un precio mínimo de 33€ por 
servicio. Siempre que lo reserven con antelación.  
 
Este servicio se encuentra desbordado por el gran número de usuarios que lo solicitan y la 
insuficiente oferta de taxis adaptados.  
 
Cabe destacar que desde Sant Boi del Llobregat hasta Castelldefels el número de taxis 
adaptados para silla de ruedas  es cero, en un área con más de 350.000 habitantes. 

Desde Gavà, Sí se puede, proponemos los siguientes  

ACUERDOS: 

Primero.- Instar a los gobiernos municipales de la zona tarifaria 1 del Área Metropolitana de 
Barcelona a realizar y cumplir un acuerdo para integrar en su municipio el Servicio de taxi 
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adaptado para personas con discapacitad o movilidad reducida ya sea por la edad como por 
limitaciones físicas, psíquicas o sensoriales acreditadas, destinados a realizar desplazamientos 
esporádicos individuales dentro o fuera de la ciudad, con las mismas condiciones que tienen los 
habitantes de otras ciudades. El precio por trayecto sería el mismo que el de un billete sencillo 
del área Metropolitana de Barcelona. Tal y como ya sucede en diferentes ayuntamientos como 
Hospitalet del Llobregat, Barcelona, Badalona o Santa Coloma de Gramanet. 

Segundo.- Instar al Área Metropolitana de Barcelona a que garantice el servicio de taxi 
adaptado para silla de ruedas en todos los municipios las 24 horas del día, ya que en la 
actualidad este este servicio público no está garantizado por la carencia de taxis adaptados. 

 
Tercero.- Comunicar este acuerdo a todos los grupos municipales de las ciudades que están en 
la zona 1 del  Área Metropolitana de Barcelona, grupos políticos del Parlament de Catalunya y 
las siguientes asociaciones: ASOCIACIÓN CATALANA DE ENFERMEDADES 
NEUROMUSCULARES (ASEM CATALUNYA), ASOCIACIÓN CATALANA DE ESPINA 
BÍFIDA E HIDROCEFALIA (ACAEBH) ,ASOCIACIÓN DE ATENCIÓN A LAS 
PERSONAS CON PARÁLISIS CEREBRAL Y ALTERACIONES AFINES DE 
BARCELONA (ASPACE BARCELONA) , ASOCIACIÓN DE FAMILIARES DE 
ENFERMOS DE ALZHEIMER DE BAIX LLOBREGAT (AFABAIX) , ASOCIACIÓN DE 
PARAPLÉJICOS Y GRANDES DISCAPACITADOS DE CATALUÑA (ASPAYM 
CATALUÑA) , ASSOCIACIÓ CATALANA LA LLAR DE L’AFECTA T D’ESCLEROSI 
MULTIPLE , FUNDACIÓN AYUDA PARA LESIONADOS CEREBRALES (APALCE), 
CAVIGA, ADISGA. 
 
Cuarto.- Comunicar este acuerdo a toda la ciudadanía a través de todos los medios de 
comunicación municipales, redes sociales y prensa nacional donde tenga contratado este 
ayuntamiento la difusión y divulgación municipal. 
 

---------- 
 
El sr. Juan-Carlos Bondia, regidor de GSSP, va donar lectura a la declaració política. 
 
 
A continuació, intervé el sr. Ramon Castellano, del grup municipal de CiU, qui manifesta que és 
veritat que existeix una demanda per millorar el transport de les persones amb mobilitat reduïda, 
i que el transport és un dret fonamental en la nostra societat. Considera que, si bé hi ha 
discrepància en les formes, el missatge de la declaració és cert i té coherència, per això li 
donaran suport. Finalitza la seva intervenció demanant que GSSP pot fer pressió davant els seus 
companys de l’AMB per aconseguir portar a efectes la declaració. 
 
 
Pel que fa al grup municipal del PP, la sra. Monica Parés va manifestar, de manera textual: « En 
una sociedad que avanza y se mueve a ritmo vertiginoso, adaptar nuestros pueblos y ciudades a 
colectivos como las personas con movilidad reducida es una asignatura pendiente. Lo es en 
todos los ámbitos, en muchas esferas de la vida cotidiana y también en la legislación de las 
administraciones. 
 
Y nos acordamos del Codi d'Accessibilitat de Catalunya de 1995 que el Partido Popular reclama 
constantemente actualizar y adaptar a los nuevos tiempos. Porque en los últimos 20 años las 
cosas han cambiado en la fisonomía de nuestras ciudades y en nuestro rol diario y por tanto, un 
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Codi actualizado, sería la base de unos principios que todos los demás deberíamos cumplir: 
planes urbanísticos, carreteras, comercios, escuelas…  
 
Reconocemos que el transporte también es un elemento a mejorar. En los últimos años, el 
transporte público ha hecho un esfuerzo por ser un transporte adaptado aunque quede mucho 
por hacer aún. 
 
Ustedes centran su Declaración Política en el servicio del taxi, recodamos, un actividad regulada 
por licencia pero ejercida por autónomos y por lo tanto podríamos dudar de la potestad que 
tenemos como administración de exigirles el tipo y modelo de vehículo con el que llevan a cabo 
su oficio. Y en relación a Taxi Amic, un equipo de profesionales que ofrecen este servicio, 
debemos valorar el trabajo que realizar y hacer un llamamiento a otros a seguir su ejemplo. Pero 
estamos hablando de una empresa, que pretenden: que desde las administraciones se la incentive 
a comprar más vehículos, que desde las administraciones se impongan sus tarifas?. Otra cosa 
distinta es que desde las administraciones se busquen soluciones a la falta de transporte 
adaptado para sus vecinos con movilidad reducida y por tanto con necesidades especiales. 
 
Creemos que es positivo volver a abrir el debate de la movilidad y de la accesibilidad y que se 
haga de manera conjunta en todos los ayuntamientos del Área Metropolitana, incluso con 
proyectos de la AMB para abaratar el servicio, no nos parece del todo mal. 
 
Por todo lo señalado, creemos que hay cuestiones que matizar en su Declaración pero estando 
de acuerdo en el fondo, des del el Grupo Municipal Popular, votaremos a favor.” 
 
 
Després intervé, pel grup municipal d'ERC, la Sra Marta Jiménez, que va expressar que el seu 
grup polític donaria suport a la declaració, ja que considera que la nostra societat ha d’ésser 
cada vegada més inclusiva en tots el seus aspectes, de manera que les persones amb 
discapacitat, del tipus que sigui, puguin exercir els seus drets com qualsevol altre persona, 
inclòs el dret al transport. Si bé és cert que el transport col·lectiu ha fet un esforç en aquest 
sentit, encara no és suficient i el taxi no deixa de ser un transport públic, si bé no col·lectiu, que 
hauria d'adaptar-se. Considera que, atès que són empreses que funcionen amb autorització 
publica, se’ls pot imposar alguna obligació i incentivar per a que, en la renovació del parc mòbil 
tinguin en compte aquesta qüestió. 
 
 
Arriba el torn a la formació política de C's, i el sr. Miguel-Ängel Ibáñez, qui va posar de 
manifest que, en línia amb la intervenció del grup municipal d'ERC, considera que és un pas que 
faltava per donar, perquè si bé en transport públic es pot fer un cert desplaçament, en taxi, com 
deia GSSP, a Barcelona cal demanar-lo amb molta anticipació, per tant es considera un servei 
necessari. Com el servei és necessari i el grup proponent ha acceptat alguna esmena del seu 
grup, votarà a favor. 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Miquel-Àngel Diaz, tinent d'alcalde de la formació 
política del PSC, per avançar que donarien suport a la Declaració, agraint els canvis que 
s'havien realitzat, destacant que a l'entorn de la Regió Metropolitana han fet avanços en el 
transport públic, però que cal fer passos endavant. Vol destacar les coses que s'han fet des dels 
municipis, en concret des de Gavà, que té, des de fa 12 anys, un transport adaptat fix que dona 
servei a 51 persones del nostre municipi per trasllat a centres especials, i un altra d’esporàdic 
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que utilitzen 23 veïns de la nostre ciutat, que durant el que portem del 2016 s'ha emprat 233 
vegades. 
 
 
Intervé de nou, el sr. Juan Carlos Bondia, regidor de GSSP, per recordar que el ratio de persones 
per taxi adaptat és de 746 a Barcelona i 4.070 al Baix Llobregat, a continuació li comenta al sr. 
Castellano que van enviar la moció fa una setmana i no ha rebut res, i finalitza que ha acceptat 
les esmenes del PSC, i CiU i que agraeix el suport donat a la Declaració. 
 
 
 
2 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIP AL D’ERC EN 

FAVOR DE LA REFORMA HORÀRIA.  
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  d’ERC,  a favor de 
la reforma horària, declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups que 
finalment votarien a favor, diu així:  
 
Exposició de motius: 
 
Fa mesos que el Parlament de Catalunya està treballant en la Iniciativa per a la Reforma 
Horària–Ara és l’hora, que té com a objectiu principal el de generalitzar una jornada laboral més 
compacta i flexible, que permeti acotar el temps destinat a la feina i n’alliberi per a usos 
personals, familiars i socials Cal, en definitiva, passar d’uns horaris propis de l’era industrial a 
uns que s’adaptin a les necessitats de la nova societat del coneixement i del consum, amb més 
complexitat social i augment progressiu de les desigualtats. 
 
Els tres grans reptes que van associats a aquesta iniciativa i als objectius esmentats són 
recuperar les dues hores de desfasament horari en relació a la resta del món, impulsar una nova 
cultura del temps i recuperar el fus horari GMT en el marc d’una reordenació global europea. 
Els estudis ens diuen que  aquesta reforma és bona per la salut, pel rendiment escolar i laboral, i 
també és molt positiva de cares a gaudir de més temps de lleure que es pot dedicar a la 
participació política i cívica en la comunitat. 
 
En la forma en què està organitzada la nostra societat, el temps esdevé un factor sistèmic dins 
del model social. Cal cercar mesures legislatives i de promoció i sensibilització que abordin el 
canvi a tres nivells: a nivell macro (de la societat), a nivell meso (de les organitzacions, 
empreses i institucions que la componen) i a nivell micro (de les persones). Superat el debat de 
la conveniència, l’objectiu d’aquests treballs és debatre la viabilitat per transitar cap al retorn de 
Catalunya als horaris anteriors al franquisme, adaptats a la nova realitat social, econòmica i 
cultural.  
 
Els agents que poden fer possible aquesta reforma se situen principalment en l’acció sobre els 
horaris laborals, però també en els escolars, els comercials, els culturals, els esportius, els 
televisius i els associatius, així com en les infraestructures públiques i privades que els puguin 
permetre.  
 
Tot això és el que justifica que l’Ajuntament de Gavà es pronunciï a favor de la reforma horària 
adoptant els acords següents  
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ACORDS: 
 
Primer .- Manifestar el suport de l’Ajuntament de Gavàa la tasca que desenvolupa l’entitat Ara 
és l’Hora - Iniciativa per a la Reforma Horària.  
 
Segon.- Aplaudir la iniciativa de celebrar un «Dia d’Horaris Europeus» en què el màxim 
nombre d’empreses, establiments, professionals i centres educatius apliquin una jornada 
compactada que permeti disposar de més temps personal, familiar i social; amb l’objectiu de fer 
pedagogia entre la població dels avantatges del canvi horari 

 
Tercer.- Manifestar-se a favor de la implantació del Segell de Puntualitat a les diferents 
administracions públiques, amb l’objectiu, entre d’altres, de respectar l’hora d’inici dels actes 
públics o sensibilitzar sobre la durada de les reunions.  

 
Quart .- Comunicar aquests acords a la plataforma Iniciativa per la Reforma Horària, a 
l’Associació Catalana de Municipis, i a  la Federació de Municipis de Catalunya. 
 

---------- 
 
 
El sr. Albert Massana, regidor del grup municipal d'ERC, va donar lectura a la declaració 
política. 
 
A continuació, intervé el sr. Antoni Rafanell, del grup municipal de CiU, que manifesta que està 
a favor de la Declaració, recorda que al 2014 el Govern de la Generalitat es va impulsar la 
reforma Horari, que al Parlament s'ha creat la Comissió per la Reforma horària i s'han aprovat 
els pressupostos. Afegeix que es tracta d'una iniciativa ciutadana que impulsa canvis horaris, per 
sincronitzar el nostre temps amb la resta del món, amb un ritme de temps més ordenat que 
millorarà la salut i la qualitat de vida, compactant la jornada laboral, amb més flexibilitat dels 
horaris d'entrada i sortida de la feina, avançant les hores dels àpats, sincronitzant els horaris de 
les empreses amb els dels equipaments. Tot això en benefici de la família i del temps privat. 
 
Pel que fa al grup municipal del PP, la sra. Mònica Parés va manifestar, de manera textual: « 
Vagi per endavant un matís i és que el debat sobre la reforma horària i també sobre els efectes 
d'aquest en la conciliació de la vida personal, laboral i familiar fa temps que existeix a la nostra 
societat. 
 
Potser és una d'aquelles qüestions en les que la societat torna a anar per davant de la regulació 
establerta. Però en aquests casos no es tracta només de regular per normes sinó de canviar els 
hàbits de tota una societat. Per això es requereixen 2 elements: consens i temps. 
 
Des de les administracions supramunicipals ja s'està treballant, és un tema sobre la taula i tant al 
Parlament com vostès assenyalen però també a les Corts Generals s'han creat Grups de Treball i 
Subcomissions per tractar la reforma horària. També és un dels punts que tenen en comú els 
acords de pacte entre els grans partits: PSOE, Ciutadans i PP. 
 
Per tant, celebrem la tasca d'entitats que es volen adherir a un possible pacte respecte d'aquesta 
qüestió. Però per la menció específica que fan de Catalunya en aquesta Declaració, no sé si el 
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que vostès volen és el retorn de Catalunya als horaris anteriors al franquisme però que ho faci 
sola, d'esquenes a la resta d'Espanya.  
 
Per tot, entenem que el debat ja està sobre la taula, que cal adaptar-nos als canvis mundials, 
marcats per la velocitat i les connexions, per la globalització i pel treball a distància… Se'n 
conscients de la importància, de fer-ho, repetim, des del consens i sense precipitar-nos perquè 
els costums, les nostres hores de sol i la nostra manera de viure és molt diferent a la d'altres 
països de l'entorn.»  
 
 
A continuació, en nom del grup municipal de GSSP, intervé el sr. Miguel Herrera, que 
textualmernt diu: « Podríamos entrar a hablar de bio-ritmos y del impacto negativo sobre el 
cuerpo de un ser humano de cambiar la hora dos veces al año; podríamos hablar de modelos 
productivos capitalistas de corte industrial de finales del s. XIX o principios del XX; podríamos 
hablar del supuesto ahorro energético que realmente no se ve traducido en las clases populares 
sino cuyo objetivo fue diseñado para beneficiar a las empresas. Podríamos hablar de muchas 
cosas, pero siendo prácticos, diremos dos cosas: el señor que vino a darnos la idea de cambiar la 
hora, un amigo del último dictador español, murió hace tiempo y digamos que además no estaba 
muy fino de la cabeza; y en segundo lugar estamos en el s. XXI y ya no usamos carbón, y 
nuestras prioridades cada vez son menos el producir más cantidad y mejor, y las estamos 
convirtiendo en nuevas prioridades como vivir más y con mayor calidad de vida. Así que como 
no podría ser de otra forma, y con el fin de conseguir esa mayor calidad de vida de la que 
hablábamos, nuestro voto será a favor de la declaración de ERC. Gracias.»  
 
 
Arriba el torn a la formació política de C's, i el sr. Fraacisco Gavilán manifesta literalment: « En 
Ciudadanos somos partidarios de aprovechar mejor el tiempo promoviendo y estableciendo una 
racionalización de los horarios para vivir mejor nuestra vida. Los ritmos españoles ponen muy 
difícil conciliar la vida laboral y la personal.  
 
La racionalización de horarios laborales es una inversión, ya que reduce el gasto de las 
empresas y, en promedio, aumenta la productividad un 6%. A demás disminuye más los riesgos 
físicos y psíquicos, los trastornos personales y de sueño. Otro aspecto destacable es que las 
empresas son más rentables cuando se incorporan a la mujer en toda su estructura.  
 
En definitiva, tener horarios laborales europeos, volver al uso horario de Greenwich, comer 
entre la 1 y las 2 de la tarde y cena entre las 7 y las 8 de la tarde, nos permitirá conciliar mejor la 
vida laboral y familiar, incrementar la productividad empresarial, disfrutar de más salud, ganar 
en rendimiento escolar y recuperar tiempo para las actividades culturales y sociales. 
 
Esta reforma horaria impulsa i una europeización y racionalización de los horarios en Cataluña 
para ganar calidad de vida. Como no podía ser de otra forma el G.M. de C’s está a favor de 
mejorar y modernizar mediante la unió de la sociedad española, en la franja horaria que 
corresponde a Cataluña, con la sociedad europea para formar una España y una Europa más 
uniforme.» 
 
 
Tot seguit, va prendre la paraula el sr. Miquel-Àngel Diaz, tinent d'alcalde de la formació 
política del PSC, que diu que quant compares les ciutats europees, com Paris, amb espanyoles 
com Barcelona o Madrid, en número de llums enceses a les oficines a partir de determinades 
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hores, és mínim, però aquí no passa el mateix. Considera que tenim un problema, però que no es 
tracta d'un tema de productivitat. Afegeix que tant les administracions, com les empreses i el 
món escolar s'han de posar les piles, i que al Parlament de Catalunya s’està treballant en una 
Llei, i que el socialistes prioritzaran el tema de la conciliacio. Per tot això el seu vot serà 
favorable. 
 
De nou intervé el sr. Albert Massana, regidor del grup municipal d'ERC, per agrair als grups que 
votarien a favor de la Declaració Política. 
 
 
 
3 - DECLARACIÓ POLÍTICA PRESENTADA PEL GRUP MUNICIP AL DEL PSC EN 

DEFENSA DE LA PRESCRIPCIÓ INFERMERA.  
 
Aprovar la Declaració Política, presentada inicialment pel grup municipal  del PSC,  en defensa 
de a prescripció infermera  declaració que, després del debat i un cert consens entre els grups 
que finalment votarien a favor, diu així:  
 
Donat que, el passat mes de desembre el govern del PP va publicar al BOE el Reial Decret 
954/2015 que regula la indicació, ús i autorització de dispensació de medicaments i productes 
sanitaris d'ús humà per part dels infermers. 
 
Donat que, aquest decret ha generat una forta polèmica entre el col·lectiu d'infermeria ja que 
posa en dubte la seva capacitat per a la indicació autònoma i la prescripció col· laborativa de 
medicaments i productes sanitaris. 
 
Donat que, els infermers prescriuen habitualment fàrmacs de prescripció mèdica tot seguint 
protocols i guies de la pràctica clínica, és a dir, sense el diagnòstic ni la prescripció prèvia del 
metge atès que es tracta de situacions que formen part de l'exercici professional de la infermeria. 
 
Donat que, el Reial Decret 954/2015 ha generat una forta inseguretat entre el col· lectiu 
d'infermeria atès que el nou text estableix al necessitat que un metge "hagi determinat 
prèviament el diagnòstic, la prescripció i el protocol o guia de pràctica clínica i assistencial a 
seguir" impedint qualsevol actuació o decisió infermera que no vagi acompanyada d'una 
prescripció mèdica amb caràcter individual, nominativa per a cada pacient i especificant 
clarament quin és l'acte infermer objecte d'atenció. 
 
Vist que, l'aprovació d'aquest decret s'ha produït sense cap mena de diàleg amb els actors 
implicats generant un fort rebuig del Consell de Col·legis d'Infermeres i Infermers de Catalunya 
i també dels sindicats implicats ja que suposa un pas enrere en l'autonomia dels professionals de 
la infermeria. 
 
Donat que, la prescripció infermera suposa una eina important per agilitzar la presa de decisions 
respecte a el procés de salut del pacient tot ajudant a l'optimització i coordinació dels recursos 
del sistema públic de salut. 
 
Donat que, en l'àmbit estatal, el RD 954/2015 ha estat rebutjat pel Consejo General de Colegios 
Oficiales de Infermería de España i tots els partits polítics menys el PP han expressat en el marc 
de la Comissió de Sanitat i Serveis Socials del Congrés dels Diputats el refús d'aquesta norma. 
Vist que, el Govern de la Generalitat de Catalunya està treballant per mitigar els efectes de l'RD 



 57 de 59

954/2015 i en aquest sentit, la Direcció General d'Ordenació Professional i Regulació Sanitària 
del Departament de Salut ha aconseguit excloure l'administració de les vacunes de l'àmbit 
d'aplicació d'aquest decret ja s'ha circumscrit la vacunació al marc de la salut pública i de les 
normes que l'emparen. 
 
Vist que, la Comissió de Salut del Parlament de Catalunya ha aprovat la resolució 42/XI que 
recolza públicament la feina del col· lectiu infermer mostrant la confiança i compromís en la 
seva aportació professional i insta el govern espanyol a derogar l'RD 954/2015 i a restablir el 
consens trencat en el marc del Consell Interterritorial del Sistema Nacional de Salut. 
Vist que, en aplicació d'aquesta resolució, la Conselleria de Salut ha anunciat l'elaboració d'un 
decret català que avali la capacitat del col· lectiu d'infermeria per la indicació autònoma i 
prescripció col·laborativa de medicaments i productes sanitaris tot donant seguretat jurídica als 
infermers en l'exercici de la seva activitat. Donat que, aquesta regulació es realitzarà amb l'acord 
dels col·lectius implicats garantint la col· laboració entre metges i infermers i la qualitat 
assistencial. 
 
Per aquests motius, el grup municipal Socialista de Gavà proposa al Ple de l'Ajuntament 
l'adopció dels següents  
 
ACORDS: 
 
Primer .- Manifestar el rebuig d'aquest consistori al decret 954/2015, en la línia mantinguda pel 
Parlament de Catalunya. 
 
Segon.- Sol· licitar tant al govern espanyol com a la Generalitat de Catalunya l'aprovació de 
normes que despleguin la prescripció infermera i que donin seguretat jurídica als infermers i 
infermeres en l'exercici de la seva professió. 
 
Tercer.- Garantir que tota norma en aquest àmbit compti amb el suport del col·lectiu mèdic 
evitant l'enfrontament entre professions sanitàries. 
 
Quart .- Donar trasllat d'aquests acords al Conseller de Salut, a la Directora General 
d'Ordenació Professional i Regulació Sanitària del Departament de Salut, a la presidenta de la 
Comissió de Salut del Parlament de Catalunya, a la presidenta del Consell de Col·legis 
d'Infermeres i Infermers de Catalunya, a la secció de Salut de l'Ajuntament i als Centres 
d'Atenció Primària de la ciutat. 
 
La Declaració política va ser aprovada per dinou (19) vots a favor (8 PSC, 4 C’s, 3 ERC, 2 
GSSP i 2 CiU), cap en contra i dues abstencions (PP), donant-se per tant el vot favorable de la 
majoria simple (més vots afirmatius que negatius) dels membres de la Corporació presents –en 
aquest moment- a la sessió (21), quòrum que, amb caràcter general, exigeix l'art. 47.1 de la Ley 
7/1985, de 2 de abril, Reguladora de las Bases del Régimen Local, i l’art. 114.1 del Decret 
legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la Llei municipal i de règim 
local de Catalunya. 
 

---------- 
 
El sr. Miquel-Àngel Diaz, tinent d'alcalde del grup municipal del PSC, va donar lectura a la 
declaració política. 
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A continuació, intervé el sr. Antoni Rafanell, del grup municipal de CiU, que manifesta que 
votaren a favor, afegeix que creu que al Parlament ja s'ha aprovat en Comissió Parlamentaria, i 
que el Govern espanyol nega qüestions elementals com aquestes. 
 
Desprès intervé el sr. Josep Llobet, del grup municipal de PP, que considera que no estem 
davant un debat polític, sinó tècnic, ja que es tracta d'un tema que s'ha anat regulant amb diàleg 
amb els col· lectius implicats, una altre cosa és que s'hagi pogut arribar a acords, que es bo que 
es continuí dialogant, per la qual cosa s’abstindran. Recorda que també cal tenir en compte al 
col·lectiu dels metges, per tant, si l'opinió del Col·legi de Metges no és tan favorable a allò que 
demana el Col· legi d’Infermers, haurem de buscar una fórmula de consens. Es pregunta perquè 
la Generalitat no aprova el decret, a pesar de ser competència de l'Estat, i respon que a 
Catalunya tenim la mateixa problemàtica. Afegeix que la nova ministra, Dolors Montserrat li ha 
traslladat que tornaren a treballar en aquest àmbit per trobar solucions- 
 
 
A continuació, en nom del grup municipal de GSSP, intervé el sr. Miguel Herrera, que 
textualment diu: «Este es un tema que nos ha traído bastante debate, primero porque el sistema 
sanitario está más basado en la enfermería que en otros sectores sanitarios por los ahorros de 
costes en personal que esto supone; además el sistema sanitario es un sistema más paliativo que 
curativo, lo cual repercute de forma aun más negativa a nivel social. Pero para ser rigurosos y 
limitándonos estrictamente a lo que se desarrolla en la declaración política, sí estamos de 
acuerdo en manifestar nuestro rechazo al decreto 954/2015 porque además esperamos sustituirlo 
con un nuevo marco legal tanto a nivel de España como específicamente de Catalunya. 
Esperamos que se recojan claramente las posibilidades del ejercicio de la profesión de 
Enfermería para que este colectivo pueda desarrollar su labor con seguridad, sin miedo y con la 
dignidad que una tarea tan importante supone en nuestra sociedad.»  
 
 
Per part del grup municipal d'ERC intervé el sr. Andreu Pérez, que avança el vot favorable del 
seu grup municipal, i afegeix que considera que es tracta d'un tema de política de fons i que, 
com sempre, ens trobem davant la típica ingerència del Govern espanyol. Com ja s'està 
treballant des del Parlament, és hora que es pugui resoldre el més aviat possible, i que el 
Constitucional no el declari anticonstitucional. I finalitza dient “vostès són una amenaça pel 
nostre sistema sanitari” Fernandez Díaz dixit. 
 
Arriba el torn a la formació política de C's, i el sr. Miguel-Ängel Ibañez, posar de manifesta que 
no barrejarà la política amb la salut, per tant es centrarà en temes de salut, amb cullerades 
polítiques. Des de C's creuen que la prescripció infermera és possible, però d'una manera 
pensada i regulada, no pensant en l’estalvi o possible estalvi de personal a la sanitat catalana. 
Afegeix que per la seguretat dels pacients, que en cap cas es pot posar en risc, per major 
seguretat jurídica dels professionals, i amb el recolzament dels dos Col·legis afectats, hem de 
ser capaços d'establir un sistema de prescripció d'infermeria realment eficaç, per tant, votarem a 
favor 
 
De nou intervé el sr. Miquel-Àngel Díaz, tinent d'alcalde del grup municipal del PSC, per agrair 
les aportacions dels diferents grups municipals, i vol afegir que el Col·legi de Metges de 
Catalunya està a favor de regular la prescripció infermera, sinó de veure que instruments 
necessitem des de les administracions per facilitar aquestes coses 
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---------- 
 

Esgotats els assumptes a discutir, la sra. alcaldessa-presidenta dóna per acabada la sessió essent 
les vint-i-una hores deu minuts, de la qual cosa i del que s’hi ha dit, jo el secretari en dono fe. 
 
              L’alcaldessa                                                                                   El secretari 
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